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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2010. június 24-i 

üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Rákóczy Attila alpolgármester, Sasvári Tamás 

alpolgármester, Dr. Bakács Tiborné, Bakos József, Dr. Barbalics István, 
Batka Gyula, Boros Bálint, Csendesné Murányi Ibolya, Greller Károly, 
Kovács Károly, Dr. Ludas László, Melsin Valentin, Dr. Novák János, Piri 
Attila, Tátrai Jenő – képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Kliment Tiborné, Dr. Druzsin Mónika, Svégel Gábor, 
irodavezetők, Kutiné Csicskár Edit igazgató, Szabó Vilmos 
tűzoltóparancsnok 

  
Távol maradt: Hubay Sándor képviselő jelezte távolmaradási szándékát. 
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Piri Attila és Tátrai Jenő képviselők 
legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangúlag – 16 igen 
szavazat mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
125/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2010. június 24-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Piri Attila és Tátrai Jenő képviselőket 
választja. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 16 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a meghívóban feltüntetett napirendi javaslatot. 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangúlag – 16 igen szavazat mellett - elfogadja 
és a következő határozatot hozza: 
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126/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata négy éves városfejlesztési és 

gazdasági programjának végrehajtásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi költségvetéséről szóló 

4/2010. (II. 12.) rendelet módosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
3.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Polgármesteri Hivatalának Egyedi 

Iratkezelési Szabályzatának jóváhagyásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
4.) Előterjesztés az NKI Bárdos Lajos Általános Iskola és Zeneiskola – Alapfokú 

Művészetoktatási Intézmény rekonstrukciójához kapcsolódóan eszközök, 
berendezések beszerzésére irányuló közbeszerzési eljárás megindításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
5.) Előterjesztés hitelfelvételre irányuló közbeszerzési eljárás lezárásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
6.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2010. évi 

munkatervének módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
7.) Előterjesztés a helyi autóbusz-közlekedés közszolgáltatási feladatainak 2009. évi 

ellátásáról szóló beszámoló elfogadására, valamint a helyi közösségi közlekedés 
normatív támogatására pályázat beadására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés önkormányzati bérlakások értékesítéséről 
 Előadó: Kutiné Csicskár Edit igazgató 
 
9.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága 

Parancsnoka nyugállományba helyezése miatti vezetői kinevezésének 
megszüntetésére 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
10.) Előterjesztés a Városi Strand melletti beépítetlen ingatlan értékesítési 

feltételeinek meghatározásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
11.) Előterjesztés a Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2177/95 helyrajzi számú 

beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghatározásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
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12/A.) Előterjesztés a Nagyatád, Béke utcában lévő, nagyatádi 2719/19 helyrajzi számú 

ingatlanra vonatkozó adás-vételi szerződés felbontásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
12/B.) Előterjesztés a Nagyatád, Béke utcában lévő, nagyatádi 2719/19 helyrajzi számú 

ingatlan telekhatár-rendezés célú értékesítésére 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
13.) Előterjesztés a Rinyamenti Víziközmű Társulat részére irodahelyiség 

biztosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
14.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 
 
15/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
15/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
16.) Interpellációk, kérdések 
 
17.) Egyebek 
 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata négy éves városfejlesztési és gazdasági 

programjának végrehajtásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A programot a képviselő-testület 2007 áprilisában fogadta el. Megfogalmazásának 
időszakában fontosnak tartották, hogy mindazok az elképzelések és javaslatok, amelyeket a 
nagyatádiak megfogalmaztak kerüljenek bele a programba. Fontos, hogy a város olyan 
irányba fejlődjön, ami megfelel a Nagyatádon élő embereknek és az ő érdekükben történik.  
Az elfogadás óta eltelt időszakról sok információja van mindenkinek, hiszen látható, hogy az 
önkormányzat miként végezte a munkáját. Ezeket a tevékenységeket foglalták össze. 
A hétköznapok során nem látszik, de nagyon fontos és hangsúlyos dolog azoknak a 
közszolgáltatásoknak az ellátása, a feladatok végrehajtása, ami az önkormányzati 
intézményekben valósul meg. Minden nagyatádi családot érint, hogy milyen a közoktatás, 
milyen a városműködtetés, a szociális ellátás színvonala, hogyan tud megfelelni ezen 
feladatoknak, milyen színvonalú, milyen igényességű, mennyire korszerű szolgáltatásokat 
tudnak biztosítani az intézmények. Az elmúlt évek során jelentős fejlődés történt, hiszen az 
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intézmények szervezeti változtatását, átalakítását követően megszilárdultak, megerősödtek és 
egy nagyon célirányos és fejlődő szakmai munka valósult meg ezalatt az idő alatt. Az 
alapfokú közoktatás, a középiskolai feladatellátás,a szociális ellátás valamennyi nagyatádi 
családot érinti, ezért fektettek nagy hangsúlyt arra, hogy ezen a területen a feladatellátás, 
szolgáltatás biztosításával előrelépjenek. Az önkormányzat ennek a feltételeit biztosította, az 
intézményekben dolgozó szakemberek pedig elhivatottan, hozzáértően és nyitottan végezték 
az eredményes munkájukat.  
A fejlődési folyamatok elindultak, nagyon jó, ha ezek folytatódnak. 
A település életében nagyon fontos, hogy miként élnek ott az emberek. A nagyatádiak az 
elmúlt időszakban, az elmúlt évek során azt bizonyították, hogy közösségeket alkotva, 
önállóan, a saját szándékuk szerint szervezik meg saját magukat, hiszen több, mint 50 
társadalmi szervezet, sportegyesület, közösség, művészeti csoport működik a városban. A 
tevékenységük ad nagyon színes és gazdag tartalmat a város társadalmi életének és méltán 
lehet büszke a város ezen közösségek tevékenységére és munkájára. Köszönet mindazoknak, 
akik aktívan szervezik, irányítják ezeknek a szervezeteknek a munkáját. Az önkormányzat a 
maga eszközeivel hathatósan segítette, támogatta, hogy eredményesen tudjanak működni és 
sok száz, ezer nagyatádi gyereknek, fiatalnak, felnőttnek adjanak programot és elfoglaltsági 
lehetőséget.  
A beruházások, az építkezések, vagy ezeknek a hiánya látszik egy város életében. A program 
megfogalmazásakor az egyik leghangsúlyosabb kérdés az volt, hogy ebben az önkormányzati 
ciklusban, az ebben az időszakban megnyíló Európai Uniós pénzügyi alapokból mennyi 
támogatás tud elnyerni a város és idehozni Nagyatádra. Ez egy stratégiai kérdéskör, hosszú 
távú üzenete és jelentősége van, azért, mert ezek a pénzügyi alapok most jelentenek soha 
vissza nem térő alkalmat, hogy bizonyos fejlesztéseket, beruházásokat meg lehessen 
valósítani. Ugyanez vonatkozik a hazai állami források elnyerésére is. Az intézmények 
eredményes munkavégzéséhez a megfelelő körülmények biztosítása szükséges. Az 
önkormányzat elindított egy olyan folyamatot, amely az előbb említett források bevonásával 
az önkormányzati feladatellátást szolgáló intézmények megújítását, felújítását, 
korszerűsítését, bővítését célozta meg. A József Attila Kollégium, az Ady Endre Gimnázium 
és Szakközépiskola, a Bárdos Lajos Általános Iskola felújítása három nagy volumenű 
beruházást jelent az oktatás területén. Ezek mellett most kezdődik a Művelődési Központnak 
a rekonstrukciója, befejeződött a Városi Könyvtár felújítása, a Szoborparkban egy 
Látogatóközpont megépítésére is sor került. Ezek az intézmények azt a célt szolgálják, hogy 
programokat, lehetőségeket kapjanak a nagyatádiak. Ebbe a csoportba tartozik a fedett 
uszodának az építése. Az önkormányzat elnyerte a támogatást a bölcsőde rekonstrukciójára és 
bővítésére is. Ezek valamennyi vonatkozásban olyan feladatok, amelyek az önkormányzati 
feladatellátásnak a feltételeit hosszútávra, hosszú évtizedekre javították, újították meg, tették 
korszerűvé. Ezek nélkül a városfejlesztések nélkül sokkal pozícióban és helyzetben lenne a 
város. A fejlesztések csoportjába tartozik az infrastruktúra, a körforgalom-építése, az elkerülő 
út építése, a laktanya infrastruktúrájának a kiépítése, a szennyvíztisztító rekonstrukciója és a 
hulladékkezeléssel kapcsolatos fejlesztések elkezdődtek. Ezek mind-mind hosszú távú célok, 
melyek megvalósításához ebben az időszakban elnyerte az önkormányzat a támogatást, 
nagyrészüket már megvalósította, egy része folyamatban van és van néhány, amelyet 
ütemezetten a következő évek során realizál.  
A fejlesztések nagyságrendjüknél és jelentőségüknél fogva is nagyon fontosak Nagyatád 
jövője szempontjából.  
A nagy volumenű beruházások mellett arra törekedtek és erőfeszítéseket tettek annak 
érdekében, hogy a napi életfeltételeket javító munkákat is elvégezzék. Utakra, járdákra, 
parkoló bővítésekre is nagy figyelmet fordítottak, a lehetőségek szerint az erőforrások 
felhasználásával ezen a területen is előre tudtak lépni.  
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Néhány program támogatása jelenleg is bírálat alatt van. Ezek közül kiemelkedik a kórház 
rekonstrukciója, ami több mint 1 milliárd Ft-os megcélzott fejlesztés és a laktanya 
infrastrukturális fejlesztése, mindkettő nagyon fontos a következő időszak szempontjából.  
10 milliárd Ft-ot meghaladó állami és Európai Uniós pénzügyi támogatás az, ami ezekben a 
napokban és a következő évek során itt Nagyatádon a nagyatádiak javára felhasználásra fog 
kerülni. Ez közös munkának az eredménye, hiszen a közös gondolkodás és a célok 
meghatározása megalapozza, hogy eredményesen lehessen egy önkormányzatnak dolgozni és 
ezt követően pedig olyan szakmai, előkészítő munkára van szükség, ami lehetővé teszi az 
eredményességet a támogatások elnyerésében és a fejlesztések megvalósításában.  
A kistérségben kialakult együttműködés során 18 település az elmúlt évek során – 
természetesen vitákkal együtt, de - a közösen vállalt feladatait eredményesen tudta 
megvalósítani. Ennek az együttműködésnek valamennyi települése nyertes volt. Ez nagyon 
fontos dolog, ez is olyan tényező, amely jó alapot ad a további közös munkához. 
A Somogy Megyei Önkormányzattal kialakított együttműködés nagyon eredményes és 
hasznos volt az elmúlt évek során. Konstruktív és együttműködő magatartást tanúsított 
Nagyatád Város Önkormányzata vonatkozásában a Megyei Önkormányzat, mindig 
megtalálták a jó megoldásokat a közös dolgokban, jelentős pénzügyi támogatást kapott a 
város a megyétől, amit ezúton is köszön. 
A szerteágazó munkákról készült beszámoló esetében nehéz megfogalmazni, hogy kinek kell 
köszönetet mondani. Elsősorban a nagyatádi embereknek jár a köszönet, ők azok, akik akár 
csak a kérdéseikkel, vagy a javaslataikkal is segítették a gondolkodást, hogy mit tegyenek, 
milyen irányba történjen a munka.  
Az intézményekben dolgozó munkatársak és vezetők munkáját nagyon eredményesnek, 
hasznosnak tartja és köszöni.  
Megköszöni azoknak a kollégáknak a munkáját, akik a nagyon sok féle projekt 
előkészítésében és lebonyolításában részt vettek, ők azok, a Városházán, akik minden 
szakterületen nagyon színvonalas és eredményes munkát végeztek.  
Köszönetet mond a képviselő-testület azon tagjainak is, akik az elmúlt időszak során 
támogatták, hogy Nagyatád városa fejlődjön, hogy jó döntéseket tudjanak meghozni.  
Javasolja a testület számára, hogy vitassa meg a beszámolót, ami a képviselő-testület 
munkájának az összegzése és mondják el azt, hogy hogyan látják ezt az időszakot.  
Az elmúlt évek eredményesek voltak Nagyatádon a város életében és a város fejlődése 
szempontjából. Ezt ki lehet és ki is kell mondani. Ugyanilyen fontos, hogy olyan pozitív 
folyamatok vannak Nagyatádon, amik haladnak tovább, haladnak előre és érdemes őket 
folytatni, mert értékteremtő évek voltak az előzőek.  
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
A Pénzügyi Bizottság elnökét kérdezi a 7. oldal 1.1.4. pont, a Nagyatádi Ipari Park 
vonatkozásában. Az értékesítés során 140,8 millió Ft bevétel keletkezett, ez a bevétel hol 
került felhasználásra?  
Hogyan ítéli meg a bizottság a ciklus költségvetési politikáját, ill. a kialakult pénzügyi 
helyzetet?  
Mi a meglátásuk a ciklus során keletkezett kötelezettségállományról? Jelenleg mennyire 
taksálják ezt az állományt? 
Az intézményi struktúra átalakításra került. Mennyiben ítélik eredményesnek a Fürdők és 
Sportlétesítmények, valamint a iskolák integrálását pénzügyi szempontból? 
Az előterjesztőt kérdezi, mennyiben ítéli eredményesnek a Kórház- Rendelőintézet 
vagyonkezelésbe és működtetésbe adását? 
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Milyennek ítéli az önkormányzat pénzügyi gazdálkodását? Különös tekintettel a kibocsátott 
kötvények felhasználására?  
Számszerűsíthető-e a gimnázium és a kollégium felújításából eredő költségcsökkenés?  
Mikorra datálható a Látogatóközpont tervezett funkciójának a megvalósítására? Gondol itt a 
Dráva mente bemutatása kiállítási anyagának megérkezésére?  
Mikorra várható a BMX,- és a gördeszka pálya megvalósulása? 
Miért sorvadt el a városi szabadtéri kispályás labdarúgó-bajnokság? 
Miért nem lesz Határtalan Játék, mely egy nemzetközi sportfesztivál? 
Mikor és mennyi EU-s támogatást kapott a Mándl kastély magántulajdonosa? 
Milyen volt a ciklus munkahelynövelő szaldója? Új munkahelyek, leépítések egyenlege? 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A 12. oldalon részletezésre került, hogy az önkormányzat adósságállománya 2007-ben 9,28 
%, 2008-ban 8,74 %, 2009-ben 9,16 % volt. Mihez viszonyítva? Mit jelent ez az arányszám, 
mert nem tudott rájönni? 
A 13. oldalon az 1.4. pontban szerepel, hogy nem nőtt a regisztrált munkanélküliek száma. 
Ezt mi támasztja alá? Hol vannak az erre vonatkozó adatok? Ha vannak, melyek ezek? 
A 17. oldalon a 2.2.1.2. pontban szerepel, hogy az oktatási egység engedélyes, valamint 
kivitelei tervei, ill. a pályázat második fordulójának anyagai elkészültek, majd ezt követően 
azt írja, hogy a meghatározott mérföldkövek teljesítését követően a program milyen 
támogatásban részesült. Mi az, hogy meghatározott mérföldkövek teljesítése? Milyen 
mérföldköveket teljesített az önkormányzat? 
 
Dr. Ludas László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Valóban megállapítható, hogy értékteremtő évek voltak, hiszen ha azt nézik, hogy milyen 
összegű beruházások valósultak meg az elmúlt években, akkor azt kell mondani, hogy az 
általa Nagyatádon eltöltött 20 év alatt az utolsó négy év volt az, amikor ilyen volumenű, ilyen 
nagy beruházások történtek.  
A dilemma az, hogy ennek mi az ára? Mi az ára a mostani időben és mi lesz az ára az 
elkövetkezendő időszakban? Bizonyára erre is irányul a kérdés.  
A beruházásoknál megvan a támogatás összege. Legfőképpen azért lehetett ezeket a 
beruházásokat megvalósítani, mert kecsegtető és komoly támogatást adott akár az állam, akár 
az Európai Unió. Ezekhez azért a nagyatádi léptékkel mérve meglehetősen jelentős önerőt is 
biztosítani kellett. Egy magánháztartás esetében is először meg kell vizsgálni, hogy mennyi 
pénze van a családnak, egy gépkocsi vásárlás esetében mennyi hitelt kell felvennie. Az 
önkormányzat esetében ennél cifrább a helyzet, mert pénz nagyon nem volt, az önrészt is 
fedeznie kellett hosszútávú hitelekkel. Az elkövetkezendő 5-10 évre behatárolásra került ilyen 
finanszírozás mellett Nagyatád város gazdálkodásának mozgásterét. Amennyiben így fog 
működni az állami finanszírozás, a működés finanszírozása – ez látható a táblázatokból – 
akkor a felvett hitelállományt, amely ezeket a beruházásokat terheli, rendkívül nehezen lehet 
majd finanszírozni, az önrészt visszafizetni. Elmondható, hogy megvalósult az iskola 
rekonstrukciója, de ha összevetik, akkor ezért meglehetősen nagy árat kell és fog fizetni az 
önkormányzat. A dilemma az, hogy ilyenkor mit csináljon egy ilyen kisváros? Hol az a határ, 
amikor azt mondja, hogy bár odaadnák ezt a támogatást, de azt mondják, hogy köszönik 
szépen, jó, hogy nyert a város, de jaj, az önerőt újra és újra csak hitelből kell finanszírozni. Ha 
fizetési haladékot kér, akármilyen kedvező lesz a konstrukció, akkor is a város gazdálkodását 
fogja terhelni.  
Az elmúlt évek pénzügyi gazdálkodását úgy ítéli meg, hogy az végsőkig kifeszített. 
Megfontolandó az is, hogy még egy nyertes pályázat esetét is átgondolják, hogy az adott 
beruházást megvalósítsák-e, vagy sem. Bevállalja-e a város azt, hogy újabb hitelt vegyen fel 
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akár egy önrész biztosításához? Itt már mérlegelni kell. Nincs az önkormányzat abban a 
helyzetben, hogy a szükséges beruházásokat is automatikusan pusztán azért megvalósítsa, 
mert 80 %-os támogatást biztosítanak hozzá.  
A gazdálkodás hektikus volt, a ciklus elején volt egy olyan időszak, amikor válsághelyzet 
volt, ekkor került sor egy szorosabb gazdálkodásra, ekkor történtek az első intézmény-
összevonások és a kötvénykibocsátás. Arra vonatkozóan van 3 konkrét szám, hogy mire 
fordította az önkormányzat a 900 millió Ft értékű felvett kötvény összegét. Volt másfél-két 
év, amikor a kötvénykibocsátás eredményeképpen volt egy tartalék, amiből lehetett 
gazdálkodni, a számlákat sokkal ütemesebben, jobban lehetett kifizetni, az önerő biztosítása 
sem jelentett ilyen gondot, de felélésre került és rövid időn belül szembesülni kell azzal is, 
hogy a kötvény összege a Svájci frank változása eredményeképpen milyen mértékű terhet fog 
még róni az önkormányzat gazdálkodására.  
Az iskolák, a Fürdők és Sportlétesítmények összevonása vonatkozásában valóban érdemes 
megvizsgálni, hogy milyen költséggel, milyen kiadásokkal működtek és az összevonás 
eredményeképpen milyen változás következett be. Egy szervezeti változásnak elsősorban 
akkor van az önkormányzat számára értelme, hogy ha abból megtakarítások származnak. Úgy 
emlékszik volt megtakarítás, azonban olyan mértékű, ami nagyságrendileg könnyítette volna 
meg az önkormányzat működését emlékezete szerint nem volt.  
Érti a képviselő urak aggodalmát, de azt kell mondani, hogy ilyen helyzetben számára 
egyértelmű és dicséretes dolog, hogy egy Határtalan Játékot nem rendez meg a város, aminek 
egyébként van PR értéke – erről a tegnapi bizottsági ülésen szó volt – nyilvánvalóan az 
idelátogató vendégek megint csak azt állapítanák meg, hogy milyen szép város Nagyatád, ide 
milyen jó eljönni, milyen szép az iskola, a gimnázium, milyen szépek az intézmények. Ennek 
a városnak azonban ebben a pénzügyi helyzetben ezt nem lehet megengedni! 2,2 millió Ft-ot 
sem lehet kiadni. A kimutatásból látszik, hogy drasztikusan hogyan csökkentette le a működés 
finanszírozását, kivéreztetve az önkormányzatokat. Ha ez a tendencia folytatódik, az 
önkormányzat nem fogja tudni finanszírozni az eddig felvett önerő hiteleket is.  
Az Ipari Park területeinek vételára mire fordítódott? A kérdés is és a válasz is költői, az 
önkormányzat felélte egy részét – ugyanúgy, ahogy a kötvény háromfelé oszlott – bár itt sem 
lehet pontosan kimutatni, működési kiadásokra, beruházások esetén az önerő finanszírozására 
és egyéb kiadásokra fordítódott az összeg.  
 
Ormai István polgármester:  
Az elhangzott kérdések egyfajta gondolkodásmódot tükröznek. Együtt kell élni ezzel, hogy 
egyfajta gondolkodásmód alapján feltett kérdésekre válaszol.  
Aki önkormányzati képviselőként végigdolgozta az elmúlt éveket, az tudja, hogy amikor a 
költségvetést lezárták és a mérlegeket elkészítették, akkor pontosan bemutatták azt, hogy a 
vagyon hasznosításából származó bevétel hogyan viszonyult a beruházásokra fordított saját 
pénzhez. Ez minden esetben úgy viszonyult, hogy a vagyon értékesítéséből származó bevételt 
beruházásokra, fejlesztésekre, beszerzésekre fordították. Így van ez az Ipari Parkból származó 
bevétel esetén is. A vagyont pótolták vissza, a vagyont gyarapították.  
A Városi Kórház- Rendelőintézet működtetésbe és vagyonkezelésbe adását helyesnek és 
eredményesnek tartja.  
Az egyik kérdéskör arra irányul, hogy a kollégium és a gimnázium rekonstrukciója, felújítása 
milyen költségmegtakarítással járt, ill., hogy bizonyos intézményintegrációk milyen 
költségmegtakarításokat eredményeztek. Ez egy fontos szempont. Ennél vannak sokkal 
fontosabb szempontok. Az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola esetén a beruházást 
azért valósították meg, mert szerettek volna egy költségtakarékosabban működő intézményt, a 
gázkonvektoros fűtést, a vasból készült nyílászárókkal és a hőszigetelés nélküli falakkal meg 
kívánták szüntetni. Ez egy nagyon fontos cél volt, ezt meg is valósították. Eközben 30 %-kal 
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megnövelték az intézmény alapterületét és egy új iskolát építettek. Nem lehet összemérni, 
hogy  addig mennyit fordítottak és most mennyit fordítanak rá. Nem egy dologból kell csak 
kiindulni, hanem összefüggésében kell nézni a dolgot. Természetesen evidens, hogy egy 
hőszigetelt nyílászárókkal ellátott, hőszigetelt fallal kialakított, a legkorszerűbb központi 
fűtéssel ellátott, szakaszolható rendszerrel ellátott, új elektromos hálózattal és lámpákkal 
felszerelt intézménynél ezt lehet elérni. Egy beruházás során idáig lehet eljutni.  
A kollégiumnál azért kerültek napkollektorok kihelyezésre, azért végezték el ugyanazt a 
munkát, mint a gimnázium esetében, hogy ezt a célt is elérjék. De ez csak egyetlen egy cél 
volt a többi között. Kiszámítható, hogy a napkollektor mennyivel csökkenti a használati 
meleg víz előállításához szükséges energiaköltséget. Igen, ebből a szempontból is 
eredményesek voltak ezek a beruházások! De összességében kell nézni. 
Az integráció célja a következő volt: költségmegtakarítást kívántak eléri, az integrációt 
követően lehetett pályázni a Bárdos Lajos Általános Iskola  rekonstrukciójára, a Nagyatádi 
Városi Zeneiskola megkaphatta a művészetoktatási intézmény minősítést  és a legkiemeltebb 
minősítést elérve, a legmagasabb normatívát tudja így a zenei művészetoktatásra lehívni, a 
kistérségi normatívát el lehet hozni. Egy ilyen kérdés sokkal összetettebb és bonyolultabb 
annál, hogy mennyi megtakarítással járt! Továbbmegy, még az sem lenne baj, sőt! Ha többe 
kerülne kvázi, mert többletszolgáltatást tud biztosítani a nagyatádi gyerekeknek, mert 
bizonyos oktatási, nevelési problémákat meg tudnak oldani megfelelő szakemberek 
bevonásával. De nem sorolja tovább, összességében eredményesnek tartja az integrációt és 
hosszútávon pedig egyedüli működőképes formának egy Nagyatád léptékű kisvárosban.  
Nem tud arról, hogy elsorvadt volna a kispályás foci. A múltkor döntött arról a bizottság, 
hogy 100.000 Ft-tal támogatja. Nem a képviselő-testület asztalán kellene, hogy legyen ez a 
téma. Léteznek nagyatádi emberek, akikről korábban beszélt, ők intézik-szervezik ezeket az 
ügyeket, melynek minden feltétele adott.  
Már réges régen, több évvel ezelőtt berendezhettek volna egy kiállítást a Látogatóközpontban. 
De miért tették volna meg? Sokkal fontosabb dolgok voltak, mintsem, hogy az önkormányzat 
saját pénzből ezt megcsinálja. Egy hónappal ezelőtt döntött a testület egy pályázatról, amibe 
belekerült ez. A pályázat kifejezetten ilyen célra került kiírásra, majd Európai Uniós pénzből 
megcsinálják, addig pedig – a képviselő úr is nagyon jól tudja – rengeteg program van azon a 
helyen. Most pedig különösen közkedvelt hellyé vált a Látogatóközpont, sokan járnak oda.  
Az önkormányzat elnyerte azt a támogatás, amelyből BMX pálya kialakításra kerül. Mihelyt 
elindult a beruházás – néhány hét múlva – ez is meg fog valósulni, úgy, ahogy azt korábban 
tervezték. Talán a képviselő úr számára kimaradt ez, nem tudott arról, hogy a városközpont 
rekonstrukciójának része ez a program.   
A Dél-Dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagyatádi Kirendeltségén rendelkezésre 
állnak a naprakész adatok. A mutatók évente, évszakonként, bizonyos nagy foglalkoztatók 
belépésekor is változnak. Egy időszak tendenciáját lehet megállapítani. Nem tartja az anyag 
részének, hogy táblázatokkal is kimutatásra kerüljenek a részletes adatok.  
Megkerülhetetlen, hogy néhány dologról beszéljen. Volt egy önkormányzati testületi döntés, 
melyet meg akart akadályozni Dr. Barbalics István képviselő úr, ez pedig a TESCO Áruház 
részére ingatlan eladása. Az áruház 100 munkahelyet teremtett, később lehet, hogy csak 90-et 
jelent, de öt év múlva lehet, hogy 120-at. Az önkormányzat nem tud munkahelyet teremteni, 
de sokat tud tenni annak érdekében, hogy megmaradjanak és legyenek. Ezért döntött úgy a 
testület, hogy segít a nagyatádi cérnagyárnak abban, hogy egy nagyon nehéz szituációban 
mégiscsak meg tudja építeni a közép-európai logisztikai raktárbázisát. Egy hajszálon múlt, 
hogy ezt megépítik-e Nagyatádon, vagy sem. A nagyatádi önkormányzat és a Városházán 
dolgozó kollégák segítettek ebben, a testület a döntésével segített. A Szabadkai utca végét 
kivette a közterületek közül és eladta a Cérnagyár részére azért, hogy a beépítési százaléknak 
meg tudjon felelni és meg tudja építeni ezt a raktárbázist.  
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Amikor azzal a kéréssel fordult az önkormányzathoz az ipartelepen lévő egyik üzem, hogy 
nem tudja a kész árut, amelyet külföldre szállít kihozni rendesen, mert olyan rossz út van ott, 
akkor az önkormányzat megépítette az utat. Építhetett volna másutt is, a város más területén, 
de kint az iparterületen épített egy utat azért, hogy ez a gazdasági társaság – a D-Back Kft. – 
ezt meg tudja tenni. Ez egy olyan lépés volt a tulajdonos részéről, ami a Kft. ügyének 
szempontjából nagyon fontos volt.  
Az Ipari Park teljes területe értékesítésre került, a laktanya területén – döntően nagyatádi 
vállalkozások számára – értékesítésre került jó néhány terület, a rendszerben most kb. 250 
ember van, akit az önkormányzat foglalkoztat állami támogatás igénybevételével. Ez 
nyilvánvalóan önrészt is jelent és nagyon sok munkát, szervezést.  
2009 őszén mélypontra került az önkormányzat, akkor érte el a gazdasági válság 
Magyarországot és Nagyatádon is jelentkezett néhány üzemnél. Akkor egyértelműen látszott, 
hogy számottevően megnőtt a munkanélküliek létszáma. Ezt követően ismét mérséklődött ez  
a szám.  
Nagyon meg kell becsülni azt, ami van, nagyon meg kell becsülni az előbb említett üzemeket 
és az összes többit, valamint minden kis,- és mikro vállalkozást, az önkormányzatnak a saját 
eszközeivel segíteni és támogatni kell. Jó néhány esetben közreműködött az önkormányzat 
abban, hogy bizonyos szituációkban megoldjon problémákat, feladatokat és segítse ezeknek a 
vállalkozásoknak a tevékenységét.  
Egy külföldi befektetőcsoport vette át a kastély-projektet. Minden javaslatot kész érdemben 
megvizsgálni, amely arra irányul, hogy az önkormányzat ebbe a dologba beavatkozzon, vagy 
tegyen valamit. A projektet életképesnek és megvalósíthatónak tartja. Jók a pozíciói, jó az 
előkészítettsége és a tulajdonosi kör is, akik ezt a helyet hasznosítani akarják.  
A „mérföldkő” egy szakkifejezés. Az Európai Uniós projektet esetében létezik egy szótár, ami 
taglalja az Európai Uniós projektek során használt kifejezéseket, valamint bemutatja azok 
tartalmát. A „mérföldkő” az, ami egy cél és egy fordulópont, bizonyos dokumentumokat kell 
addigra elkészíteni. Minden Európai Uniós projektben együtt dolgoznak az irányító 
hatósággal, akik értékelik, hogy az adott „mérföldkő”-höz kötött, tételesen megjelölt 
feladatokat, dokumentumokat elkészítették-e. Amennyiben ezek megvannak, akkor lép túl a 
projekt a „mérföldkövön”.  
Az elnök úr világosan ismertette a pénzügyi helyzettel kapcsolatos tényeket. A beszámoló 12. 
oldalán szerepel egy kimutatás. 2000. és 2008. közötti időszakot taglalja az anyag. A 
Sportcsarnok építésére felvett hitel pár hónap múlva lejár, a Széchenyi téren épített 30 
bérlakás önrészéhez, a Strandon az élménymedence megépítésének önrészéhez, a Baross G. u. 
1. (mely a SEFAG tulajdonában volt és a város legértékesebb belvárosi területe, a testület 
bölcs döntése következtében megvásárlásra került hitelfelvétellel) utak, járdák építésére, a 
Széchenyi tér rekonstrukciójára együtt a Gyógyfürdővel és a régi Posta épület 
rekonstrukciójával és a kollégium, gimnázium rekonstrukciójára kitűzött célokra fejlesztési 
hitel igénybevételére került sor.   
Az ülés előtt kiosztott kiegészítés figyelembevételét kéri a testülettől, mely egy pontosítás 
csupán, egy mondatot pontosít az előterjesztő, az előterjesztés szövegéből egy bevezetőt 
készített, ezzel együtt javasolja megítélni és elfogadni a testület számára.  
 
Hozzászólások: 
 
Bakos József képviselő: 
Reméli neki is lesz pár perce és a számítógépes rendszer nem sípol idő előtt. Polgármester úr 
eszmecserére invitálta a testületet, elmondta, hogy nem az ő beszámolója, ez közös munka 
eredménye. Az eszmecsere helyett mindjárt minősítéssel, kioktatással kezdi a polgármester 
úr. Ha most 17 képviselőtől záporoztak volna a kérdések, akkor jogos lenne a polgármester úr 
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felvetése, hogy „na, kérem, a Gipsz Jakabot minősíti a kérdése”, ezzel szemben nem igazán 
voltak kérdések, ami azt jelenti, hogy egyesek elolvasták, kettesek átlapozták, a hármasok 
többször elolvasták, kérdések generálódtak, melyeket feltettek. Nem mindenki a polgármester 
szemével nézi a történéseket, ami nem is lenne szerencsés. A Pénzügyi Bizottság elnöke úgy 
válaszolt, ahogy elvárható, ahogy kell. Ő saját meglátása szerint a saját szemszögéből 
válaszolt, ő nem 24 órában foglalkozik a kérdéssel. A maga módján elmondta a meglátását, 
egyet is ért vele, még ha az elnök úr finoman is fogalmazott.  
Az elmúlt 5 ciklus legjobb beszámolójának ítéli a jelenlegit. Egy percig sem gondolja, hogy 
egy diadalmenet volt, mert nehéz négy év volt. A beszámoló csupa szépről-jóról szól, de egy 
beszámoló akkor teljes, ha megemlíti a problémákat, a hiányosságokat és a hibákat is. Miért? 
Jön a következő testület, amelyik várhatóan kisebb lesz, remélhetően okosabb lesz és legyen 
valami adalék, hogy nehogy már az új testület pénzügyi „archeológusa” azzal kezdje a 
munkáját, hogy keresi a csontvázakat a szekrényben. Nem kell szégyellni, hogy követnek el 
hibákat és nem igazán úgy sikerült minden, ahogy azt szerették volna.  
El tudja képzelni a polgármester úr, hogy úgy teszi fel a kérdést, hogy nem néz utána? 
Nagyon jól tudja, hogy a kérdésre a válaszokat tudja, megnézte, tisztában van vele, hogy 
bármennyire is nagy volt az igyekezet nyílászárókkal energetikai megtakarítással költséget 
csökkenteni, a négyzetméter-növekmény miatt összességében nem lehet kevesebb a költség, 
magyarul a gimnázium többe kerül, mint eddig. Nem erre lett volna kíváncsi! Jó lenne, ha már 
a gondolataiban is olvasna a polgármester úr ha már ennyire tud kritizálni és kitalálná, hogy a 
„Bakos Jóska” arra kíváncsi, hogy korábban a kormány azt ígérte, mikor kötelezővé tette az 
integrációt, hogy aki megtette, az majd pályázhat és több pénzt nyerhet, mert egyértelmű a 
hozadéka az integrációnak. A pedagógusok és a gyerekek jól jártak, de az önkormányzatnak 
mi a hozadéka az egészből? Nincs olyan kimutatás, hogy ha összeadnák a korábbi 
intézmények adatait, akkor mennyit kapott az önkormányzat az államtól és most mennyit? 
Kevesebbet, bár nem rendelkezik azzal a kimutatással, ami a hivatal fiókjában van.  
 
Megszólal a hozzászólás időtartamának lejártát jelző hang.  

 
Az a kérése, hogy a kérdés súlyára való tekintettel kapcsolják ki a hozzászólások idejét mérő 
automata rendszert, mert roppantul zavarja az, hogy akadémiai székfoglalók hangzanak el 
harminc percben, ő pedig nem mondhatja el öt percben a véleményét! 
 
Megszólal a hozzászólás időtartamának lejártát jelző hang.  

 
Nem szabad elfelejteni, hogy az eredményeken kívül hibák is lettek elkövetve.  
A ciklus elején az önkormányzat hitelállománya 567 millió Ft volt, ami 9,3 %-a a kiadási 
főösszegnek. Jelenleg 1,8 milliárd a hitelállomány, ami négyszerese. 
 
Megszólal a hozzászólás időtartamának lejártát jelző hang.  

 
Ormai István polgármester:  
Jelzi a képviselő úrnak, hogy lejárt a hozzászólási ideje. 
 
Bakos József képviselő: 
Nem tudja, hogy mely kérdés az, amelyikre normálisan ki lehet fejteni a véleményt, mert 
eddig kénytelen volt reagálni a kérdésekre… 
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Ormai István polgármester:  
Képviselő úr nem gondolja, hogy ezt meg kell vitatni. Van egy szabály, amit követni kell, 
nem tud mást tenni. 
 
Bakos József képviselő: 
Az önkormányzati célok között szerepelt a temetők fejlesztése. A legutóbbi idősek napján a 
szónok Freudi elszólással azt mondta a megjelent szép korú nyugdíjasoknak, hogy „önökre 
gondoltunk, amikor a temető fejlesztésére pályáztunk.”  
 
Megszólal a hozzászólás időtartamának lejártát jelző hang.  

 
Mint nyugdíjas, talán a nyugdíjasok felhatalmazása nélkül is tolmácsolhatja, hogy a 
nyugdíjasok bakancslistáján sem a ravatalozó, sem az urnafal nem szerepel.  
Dicséretes, hogy az ez irányú fejlesztésnél a nyugdíjasokra gondoltak, de a jövőben a vízdíj, a 
hulladékszállítási díj, a távfűtés díja és a melegvíz-szolgáltatás díjainak megállapításánál, ill. 
jóváhagyásánál is gondoljanak az egyre 
 
Megszólal a hozzászólás időtartamának lejártát jelző hang.  

 
növekvő számú nagyatádi nyugdíjasokra. Fontos a méltó körülmények közötti távozás, de 
még fontosabbak a méltó körülmények közötti megérdemelt pihenőévek. 
Szeretné, ha ezt  a masinát átállítanák a jövőben, mert ez egyszerűen vérlázító. 
 
Rákóczy Attila alpolgármester: 
Az előterjesztés címe nagyon hivatalos. Nem a korábban elfogadott program megvalósítása a 
lényeg a mai előterjesztésben, hanem az amit ennek kapcsán elért a város, az önkormányzat a 
képviselő-testület. Az élet időnként átrendezi a tervezett programot, de az eredmények 
magukért beszélnek, különös tekintettel az anyagon belüli fejlesztések, beruházások 
vonatkozásában.  
A fejlesztés-beruházás az a része a képviselő-testület munkájának, amely – régi szóval úgy 
mondták, hogy a városépítés – maradandó, a ciklusokon átívelő, itt marad és remények szerint 
az emberek örömét okozza majd. A nagyatádiak napi munkája, szolgáltatások igénybevétele, 
a gyerekek iskolába járatása kapcsán nagyon pozitív beruházások történtek. Az elmúlt négy 
év az utóbbi húsz év legmozgalmasabb, fejlesztés szempontjából a legeredményesebb ciklus 
volt. Kicsit későn ébredt az önkormányzat, de belevágott a fejlesztésekbe, megépítette a 
Sportcsarnokot és a többi ismert beruházást is. Javasolja átgondolni, hogy az uniós pénzek 
miből képződnek. Akkor rá lehet jönni arra, hogy a befizetések egy közös kasszába kerülnek.  
Országgyűlési képviselőként a fejlesztéseken és a megvalósulásokon dolgozott. Nagyon örül 
neki, hogy sikeresek voltak, hogy ebben részt tudott vállalni.  
A Coats megkapta azt a többmilliárdos támogatást a fejlesztési vonalról, ami szükséges volt 
ahhoz, hogy Nagyatádon egy logisztikai bázist létesítsen Európában.  
 
Megszólal a hozzászólás időtartamának lejártát jelző hang.  

 
Kicsit háttérbe szorult a 68-as út felújítása, már a következő ciklus feladata lesz. Most a 
legfontosabb, hogy sok-sok más mellett ezt bepótolja majd a következő testület és az elkerülő 
szakasz minél előbbi megépítése is fontos feladat. Ha ez így lesz, akkor négy év múlva is 
hasonlóan tartalmas beszámolót tud majd elfogadni a testület.  
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Dr. Barbalics István képviselő: 
Ilyen terjedelmes és jól kidolgozott anyagot az elmúlt négy évben nem kaptak a képviselők, 
ezért köszönet illeti az előterjesztőt és a hivatalt. Nagyon jól összeszedték és 
egybeszerkesztették az anyagot. Mindenki számára egyértelmű és világos, hogy mik történtek 
az elmúlt négy évben. Egyet ért a Pénzügyi Bizottság elnökének azon megjegyzésével, hogy a 
rendszerváltás óta ilyen eredményes, fejlesztésekben gazdag ciklust nem tud az önkormányzat 
datálni, mint amilyen az elmúlt négy év volt. Elnök úr is elmondta, hogy azt is meg kell nézni, 
hogy ennek milyen ára van. A ciklus elején a jegyző kötelessége összeállítani az 
önkormányzat pénzügyi helyzetéről szóló tájékoztatást, hogy az időszakban 600 millió Ft 
alatti kötelezettségállomány volt. Az elmúlt évi beszámoló mérlegadataiból ismert, hogy az 
önkormányzat kötelezettségállománya viszont meghaladta a 2 milliárd Ft-ot. Ráadásul ez úgy 
történt, hogy az elmúlt évben az önkormányzat kötelezettségállományának a növekedésére az 
volt jellemző, hogy naponta több mint 1 millió Ft-tal nőtt az kötelezettségállomány. Lehet 
szép eredményeket elérni, csak az a kérdés, hogy milyen áron és ki fogja viselni ennek a 
következményeit, ill. ki fog helytállni a fennálló adósság mértékéért.  
A TESCO beruházást - abban a formában, ahogy a polgármester elmondta – nem támogatta, 
függetlenül attól, hogy mennyi munkahelyet teremtett. Nem azért nem támogatta, hogy 
TESCO épüljön Nagyatádon, hanem azért, hogy önkormányzati támogatással valósuljon meg. 
Ráadásul úgy, hogy egy vállalkozási célra létrehozott, szintén jelentős döntő többséggel 
állami támogatásból megvalósult iparterületre építse a TESCO az áruházát, ahelyett, hogy ott 
ipari létesítmények jöjjenek létre. Az sem volt felmérve, hogy ennek a beruházásnak milyen 
hatása lesz a város és a környékének az életére, konkrétan a kiskereskedelemre, ill. a 
beszállítói területre. Lehet azt mondani, hogy ott száz fővel nőtt a foglalkoztatottság, viszont 
nincs felmérve és kimutatva, hogy a városban emiatt hány vállalkozás, munkahely szűnik 
meg. Nagyon örülne az anyagban szereplő ténymegállapításnak, hogy a városban nem nőtt a 
regisztrált munkanélküliek száma. Ehhez akkor gratulálni lehetne, mert országosan ebben a 
ciklusban jelentősen növekedett a munkanélküliség. Kiemelkedő részt vállalt ebből a dél-
somogyi térség. Nem tudja, hogy a polgármester ezt milyen adatokra támaszkodva állítja. 
Kérdezte, de erre választ nem kapott. A városban lakók is azt erősítik meg, hogy nemhogy 
stagnált volna, hanem inkább nőtt a munkanélküliség száma.  
 
Megszólal a hozzászólás időtartamának lejártát jelző hang.  

 
Nagyon sajnálja, hogy a polgármester úr nem tette lehetővé, hogy ezen napirend kapcsán a 
képviselők öt percnél tovább tudjanak beszélni, így ennek a témának a megtárgyalása ebből a 
szempontból teljesen érdektelen.  
 
Megszólal a hozzászólás időtartamának lejártát jelző hang.  

 
Nem méltatja a lakosságot arra, hogy az általuk választott képviselők útján a városlakók 
véleményét kifejthessék. 
 
Ormai István polgármester:  
A képviselő úr pontosan tudja, hogy a képviselő-testület ülésének mik a szabályai, hiszen 
amikor ezeket a szabályokat megalkották, akkor ezt részletesen megvitatta a képviselő-
testület. Egyetlen egy mondatot kellett volna mondani a napirend megtárgyalása előtt, egy 
javaslatot kellett volna tenni, amire a Szervezeti és Működési Szabályzat lehetőséget ad. Nem 
a polgármester hatáskörében, hanem a testület hatáskörében van a dolog, tehát ne állítson 
hamis dolgokat! A képviselő úr mindig a szabályokra hívja fel a figyelmet, hogy azokat be 
kell tartani. Természetesen, ha nem tartanák be, akkor az lenne a problémája. A tárgyalási 



 13 

metódusban javasolni kellett volna a hozzászólások időtartamának a meghosszabbítását. Erre 
van lehetőség. Le van írva az SZMSZ-ben, hogy ezt hogyan kell megtenni. Bárki javasolhatja, 
a testület dönt. Ne keltse azt a hamis látszatot, mintha a polgármester fojtaná bele a szót a 
hozzászóló képviselőkbe!  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Nagyon pozitív dolog, hogy az önkormányzat nem ment el a pályázati lehetőségek mellett.  
Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság megtárgyalta a beszámolót elsősorban oktatási 
részről. A pedagógusok hatalmas leterheltség mellett végezték a munkájukat, oktatásokon 
vettek részt, elismerés jár a munkájukért. A nagyatádi óvodákban lévő szakmai munka is 
rendkívül jó.  
Szeretné megnyugtatni a képviselőurakat, hogy októbertől március végéig pattog a labda a 
Sportcsarnokban, a lehetőség megvan, hogy a sportolási formákat, lehetőségeket megtalálják 
a sportolók.  
Javasolja a következő testület számára, hogy az intézmények értékét próbálják meg 
megtartani.  
 
Megszólal a hozzászólás időtartamának lejártát jelző hang.  

 
Újabb bérlakások építésére is fókuszálni kellene, valamint továbbfolytatni és körbeérni az út-, 
és járdahálózatnak a felújításával.  
 
Bakos József képviselő: 
A szűk idő miatt sok mindent nem tudott elmondani, de a listája hosszú. Ne tévessze meg a 
polgárokat a polgármester úr. Nem a téli kispályás fociról van szó, hanem a szabadtériről. 
Hiába szavazták meg a pénzt, nem pattog a labda, nincs bajnokság.  
Nem kell elfelejteni, hogy ha nincs az unió, nincsenek ezek a fejlesztések. Üröm az örömben, 
hogy a rendelkezésre álló keretnek a töredékét sem tudta az önkormányzat igénybe venni, 
mely természetesen nem az önkormányzat, hanem a kormány hibája, mert arra, és olyan 
feltételekkel írtak ki pályázatot, hogy a pénzek töredéke sem volt lehívható.  
Jelenleg 2 milliárdos a kötelezettségállomány. Ez nem szégyen, csak kellemetlen. 
Mondhatják, hogy másnak több van, de ezzel a következő testületnek számolni kell.  
A kötvénykibocsátás kétharmadát felélte a testület, lyukakat tömött be, hiteleket váltott ki 
belőle. Egyharmad rész ment arra, amire tulajdonképpen az egész kötvénykeret szolgált 
volna, a fejlesztési önrészekre.  
Alpolgármester úr nem említette a sikeres panelprogramot. A kormány zászlajára tűzte, 
Nagyatádon egyetlen egy lakást sem újítottak fel ezen program keretén belül.  
 
Megszólal a hozzászólás időtartamának lejártát jelző hang.  

 
Nem csak a programokat olvasta el, hanem a programkitűzést is. A közterületen 16 éve nem 
került illemhely kialakításra, ugyanúgy a Jókai forgalomlassító sem.  
 
Piri Attila képviselő: 
Konzultált a jegyzőkönyv hitelesítő képviselőtársával. Egyszer sem vették észre, hogy mikor 
fojtotta volna bele a polgármester úr bármelyik képviselőbe is a szót.  
 
Ormai István polgármester:  
Figyelmezteti Bakos képviselő urat, hogy tartsa be a tárgyalás szabályait.  
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Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
A következő négy év célkitűzéseiről nem esett szó. A Pénzügyi Bizottság elnökének a 
válaszával teljes mértékben egyet ért. A város elment addig a pontig, ameddig hazárdjáték 
nélkül elmehetett. A következő négy év pesszimista nézőpontként reménytelennek tűnik, mert 
mást nem csinál majd az önkormányzat, mint törleszti a hiteleket. De ez nem egészen így van! 
Ha összehasonlítják a város fejlődésének az elmúlt négy évét, nyolc évét, vagy tizenhat évét, 
akkor a hasonló adottságú, hasonló környezetű városokkal összehasonlítva semmivel sincs 
Nagyatád rosszabb helyzetben és nincs miért szégyenkeznie! Vannak tartalékok, még akkor 
is, ha nem változnának a finanszírozási feltételek. Az új kormány bejelentette, hogy nem 
hagyja cserben az önkormányzatokat sem, tehát az a sok-sok önkormányzat, amelyik hasonló 
helyzetben van és valóban pattanásig feszítette a húrt a beruházásokban, pályázatokban, nem 
fog magára maradni. Amelyik város felelőtlenül átesett a túlsó oldalra, egy helyről sem 
hallotta, hogy felakasztották volna a polgármestert, vagy külön adót vetettek volna ki a város 
lakosaira. Ezeket az önkormányzatokat konszolidálták. Erre hazárdjátékozni nem lehet. De 
nincs a város abban a helyzetben, hogy a közeljövőben ilyen konszolidációra lenne szüksége. 
De segítségre igen. Szerencsére olyan állami tulajdon került önkormányzati tulajdonba – 
például a laktanya – ahol igenis ipari fejlesztésre van lehetőség és nem véletlenül szeretne utat 
építeni, közműveket fejleszteni a város. Ezeknek a kiajánlása közvetett munkahelyteremtés az 
önkormányzat részéről.  
Hatalmas szabad terület áll rendelkezésre még a TESCO mögött a 68-as út által bezárt 
területen. Itt igenis lehet ipart fejleszteni, közművesítve van, út van, szállítási lehetőség van. 
A városnak tehát vannak olyan gazdasági perspektívái, lehetőségei, amelyek adnak 
lehetőséget arra, ha nem változnának a finanszírozási feltételek, hogy tudja ezt az adósságot 
törleszteni és gondolhasson – ha szerényebb mértékben is – fejlesztésekre, bővítésekre. A 
városnak olyan struktúrája, környezete van, hogy nem kell nagyberuházáson gondolkodni a 
következő négy-nyolc évben, ezért optimistán látja a helyzetet.  
A pénz valóban harmadolásra került. A TESCO bevétele például teljességgel fejlesztési hitel 
törlesztésére lett felhasználva.  
A városrészében egyébként 13-án kispályás labdarúgó bajnokság került megrendezésre.  
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Az elmúlt négy év városfejlesztése egy összességében 11,6 milliárd Ft-os beruházásban 
testesül meg. Két alternatíva van, vagy végrehajtják a beruházásokat, vagy nem. Amennyiben 
nem hajtja végre, kisebb lesz a hitelállomány, de nincs Sportcsarnok, nincs fürdő, nincs 
felújított gimnázium, nem lesz felújított iskola, kollégium, művésztelep…stb. Akkor 
boldogan ülne itt a testület és mondaná, hogy „hú, de jó” … csak – a következő napirend egy 
sorát felolvassa : „A tervezett működési hiány 188 millió Ft.” Akkor csak ez a 188 millió Ft 
mínusszal kellene számolni, ami most már évek óta rendszeresen megjelenik a 
költségvetésben. Négy év alatt az 800 millió Ft. Magyarul, hiteleket akkor is fel kellett volna 
venni, a helyzet jobb lenne, viszont nem lennének meg azok a beruházások, amelyeket most 
megvalósított az önkormányzat.  
A hitel mértékét – ha már állandóan ez a kiélezett téma – nem csak abszolút mértékben kell 
vizsgálni, hanem folyamatában is. Bár lehet, hogy összességében 2 milliárd Ft nagyságrendű 
a város hitelállománya, azonban törleszteni, visszafizetni, mivel hosszú lejáratú hitelekről van 
szó, évi 100-110 millió Ft nagyságrendben kell ezeket. Azt nem mondja, hogy ettől mindenki 
könnyebbüljön meg, de azért ez nem ugyanaz, mint kimondani egy kétmilliárdot vagy tudni 
azt, hogy milyen folyamatoknak a részesei a Nagyatádiak.  
A kötvénykibocsátást rosszul mondta Bakos képviselő úr, mert kétharmadot fordított az 
önkormányzat fejlesztésre és egyharmadát működésre, de ennek igazából nincs jelentősége 
ebből a szempontból.  
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A költségvetés tárgyalásánál többször felmerült már, hogy mi lesz a jövő? Az új kormány új 
szempontok szerint fogja az önkormányzati támogatásokat megítélni és ezt a leírt 188 millió 
Ft-os mínuszt plusz 188 millió Ft-ra fogja megváltoztatni reményei szerint és akkor 
lényegesen könnyebb lesz a helyzet.  
Egy tény. Ha a gazdaság növekedése megvalósulhatna, akkor az iparűzési adóbevétel kapcsán 
– amennyiben ezt nem veszik el a várostól – lényegesen jobb helyzetbe lehetne kerülni. 
Azonban földrajzilag Nagyatád olyan helyen fekszik, a növekedésben csak egy autópálya 
közelsége segíthetne, amelynek a megépülése 15 éven belül nem valószínűsíthető.  
Végigvitte az önkormányzat azt a programot, amelyet négy évvel ezelőtt elhatározott. Nem 
mondja azt, hogy hiba nélkül, de a lehetőségeket maximálisan kihasználva. Ez a négy év 
ebből a szempontból is sikeresnek mondható, hiszen azt is számításba kell venni, hogy a 
lehetőségeket hogyan tudta kihasználni a város.  
 
Dr. Ludas László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az előterjesztő a polgármester, de a döntéseket ez a képviselő-testület hozta meg, a testület 
felelőssége, ami ide le van írva. Annak nincs felelőssége, aki felállt a döntések 
meghozatalakor és azt mondta, hogy kézzel-lábbal tiltakozik és a különvéleményét leteszi ide, 
melyet ellenőrzött és később, ha probléma lesz, akkor fel tudja mutatni.  
A megvalósult beruházások előnyét az egész város érzi, úgy, ahogy az ebből adódó terheket is 
a városnak kell viselni.  
 
Ormai István polgármester:  
Sok-sok igazságot elmondtak a képviselő urak, különösen a második szakaszban hozzászólók. 
Azt látni kell, hogy ezek az évek mit hoztak, mik voltak azok a feltételek és azok a 
körülmények és melyek voltak azok a lehetőségek, amelyek között meg kellett hozni a 
döntéseket. Erről van szó. Tíz évvel ezelőtt egészen más körülmények és feltételek között 
dolgozott az önkormányzat. Nagyon fontos, hogy az adott keretek és az adott körülmények és 
lehetőségek között jó döntéseket hozzon a testület. Jó döntéseket hozott a képviselő-testület.  
Az értékelésben szerepel egy táblázat, amely azt mutatja meg, hogy a városnak mennyi a 
forgalomképes vagyona. Nem kell lehajtani a fejeket! Az üzlethelyiségek, irodahelyiségek, 
telephelyek, beépítetlen ingatlanok hasznosítható, értékesíthető, felhasználható, 
forgalomképes vagyont jelentenek. Egy helyzet értékelésének sok-sok eleme van tehát. Ezzel 
a példával érzékeltetni szerette volna, hogy nem olyan egyszerű és egy szám kimondásával, 
egy kategorikus megállapítással le lehet írni, meg lehet fogalmazni, vagy jellemezni lehet egy 
helyzetet. Nem lehet! Sokkal több összefüggést kell figyelembe venni akkor, amikor egy 
helyzet értékelésre kerül.  
Sasvári alpolgármester úr által elmondott dolog fontos volt, miszerint mennyi az a teher egy 
évben – 100-110 millió Ft-os nagyságrend – amit törleszteni kell.  
Ebben a ciklusban is sokszor elmondta már, hogy egy úgy kellene viselkedni, hogy nem 
légüres térben van Nagyatád, hanem Magyarországon van. Nem szabad úgy viselkedni, 
mintha el lehetne tekinteni a város körüli világtól és feltételektől és saját törvények szerint 
tudna élni. Nem! Alkalmazkodni kell és ezek között a körülmények között kell meghozni a 
döntéseket.  
Ebben az összefüggésben szemlélve jó döntéseket hozott a testület.  
Kifejezetten nem kíván néhány dologra reagálni, mert nem éri el néhány megállapítás, 
megjegyzés a téma színvonalát és szintjét.  
Kéri a képviselő-testülettől, hogy a kiegészítéssel és a módosítással foglaljon állást a 
városfejlesztési program értékeléséről.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 1. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület az 1. napirend határozati javaslatát egyhangú – 16 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
127/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
A képviselő-testület Nagyatád Város Önkormányzata négy éves városfejlesztési és 
gazdasági programjának értékelését, a beszámolót elfogadja. 
 
 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi költségvetéséről szóló 

4/2010. (II. 12.) rendelet módosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A 2. oldalon olvasható, hogy  a Kórház- Rendelőintézet pszichiátriai rekonstrukciós pályázat 
előkészítéséhez 14,9 millió Ft kiadást tervez az önkormányzat. Ezt az összeget a Medical 
Investments Zrt. az önkormányzat részére megtéríti és ezt bevételi előirányzatban tervezik.  
Amikor aktuális lesz a dolog, a Medical Investments Zrt. ezt az összeget átutalja és úgy utalja 
el az önkormányzat a megfelelő helyre, vagy megelőlegezi a Medical Investments Zrt. részére 
és majd utólag fogja ezt az összeget az önkormányzat számára utalni? Hogyan lesz a technikai 
lebonyolítás? 
A laktanya kapcsán 2010. június 1-től laktanya-gondnoki koordinátori feladatokra 
közalkalmazott felvételére tesz javaslatot az előterjesztő. Ezt a bővítést mi indokolja? Milyen 
bérezéssel, járulékokkal gondolta mindezt az előterjesztő? A Pénzügyi Bizottság elnökét 
kérdezi, hogy erre lát-e fedezetet a költségvetésben? Kíváncsi lenne arra, hogy ki lesz ez a 
bizonyos személy, de ez majd úgyis ki fog derülni, de biztos, hogy megvan már, hisz 2010. 
július 1. már elég közel van.  
A laktanya környékén jelenleg hány közmunkás dolgozik, ill. jelenleg a bérük támogatási 
intenzitása mekkora?  
A 4. oldalon olvasható a vízbázis védelmi terv kialakítására tervezett összeg növelése. 2,9 
millió Ft helyett 3,1 millió Ft. Mi az oka? Felmerült új szempont, vagy a tervezésnél 
alábecsülték a költségeket?  
A svájci frank árfolyamának folyamatos emelkedése hogyan befolyásolja a törlesztési 
kötelezettséget? Ha ez a tendencia fennmarad, mennyivel növeli meg a kötelezettségeket?  
 
Kimegy az ülésteremből Rákóczy Attila alpolgármester és Boros Bálint képviselő. 

A képviselő-testület létszáma: 14 fő. 

 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Az új kormány bejelentette, hogy a szabadságmegváltások esetében 98 %-os különadóval 
sújt. A polgármesternek három és fél évvel ezelőtt kifizetett 4 millió Ft-os összeggel hogyan 
lehet most számolni, mennyibe fog kerülni a polgármester szabadságának a megváltása ezen 
adóval terhelten? Mennyibe fog ez kerülni és minek a terhére történik ennek az elszámolása? 
A Határtalan Játékok terhére, vagy az esetleges augusztus 20-i tűzijáték elmulasztása terhére?  
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Bakos József képviselő: 
A településtisztasági előirányzat emelése, volumenét tekintve fedezi-e egy komplett gyérítés 
összegét.  
 
Ormai István polgármester:  
Minek a gyérítését? 
 
Bakos József képviselő: 
Szúnyoggyérítést, az irodavezető fél szavakból is érti. 
 
Csendesné Murányi Ibolya képviselő: 
A 4. mellékletben elég szembetűnő, hogy az intézményi kiadási előirányzatoknál jó pár 
intézmény személyi jellegű juttatásában kérik a módosítást felfelé. Mi ennek az oka?  
 
Dr. Ludas László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A bizottsági ülésen is felmerült az 1 fő létszámemelés kérdése. Az a válasz hangzott el, hogy 
nem az őrzésre, védelemre van szükség plusz egy fő alkalmazására, hanem az ott folyó 
munkák koordinálásra. Olyan mennyiségű munka, ill. olyan létszám van jelen, hogy 
szükséges a közvetlen irányítás, hatékonyság és a munka szervezése szempontjából indokolt.  
Muszáj, indokolt, hogy ott legyen plusz egy fő. 
Szabályok szerint a december 31-i állapotot állította be a beszámoló. Az összeg napról-napra 
változik, a tegnapi napon 206 Ft-os a svájci frank. Nyilván, ha emelkedik a svájci frank 
árfolyama, akkor minden esedékes svájci frank alapú tartozás emelkedni fog. Ha pedig 
csökkenne – és bár így volna – akkor csökkenne. Számszakilag azért nincs értelme 
megmondani, mert a törlesztés időpontjában aktuálisan esedékes napi árfolyamok 
figyelembevételével kell meghatározni.  
Szabadságmegváltás vonatkozásában a jövő héten lesz döntés. Be van terjesztve, a tárgyalása 
folyamatban van és még nem született meg a döntés. Úgy értelmezte, hogy aki kapja, azt 
adóztatnák meg 98%-os adóval, magyarul 2 %-ot kapna meg. Ez nem a szabadságmegváltásra 
vonatkozik, hanem a 2 hónapos felmentési időn túli összeget adóztatnák meg ezzel az 
összeggel. De meg kellene várni a törvényt. Ha az lesz benne, hogy a polgármester ki nem 
vett szabadságát 98%-os megadóztatással kell kifizetni, az a polgármester kockázata.  
 
Ormai István polgármester:  
Az önkormányzat azt szeretné, ha megkapná a Medical Investments Zrt.-től az összeget, 
amikor ki kell fizetni az előkészítési számlákat. Ezt jelezték a vagyonkezelő felé. 
A vízbázis védelmi terv vonatkozásában történt módosulásnak bizonyára oka van.  
Persze, hogy elég még a keret a szúnyoggyérítésre. Egy újabb repülés már meg van rendelve, 
a kivitelező az időjárás függvényében el fogja végezni a munkát. Még két gyérítés összege 
van betervezve, de ha kell, akkor többet is költ rá az önkormányzat, mert a szakfeladat 
előirányzatain belül át lehet csoportosítani. A pénzügyi feltételei tehát megvannak a 
folyamatos szúnyoggyérítésnek.  
 
Bejön az ülésterembe Rákóczy Attila alpolgármester és Boros Bálint képviselő. 

A képviselő-testület létszáma: 16 fő. 

 
Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető: 
Az előterjesztés szöveges részében is jelzésre került, hogy az elmúlt fél év során a személyi 
juttatásokban jelentős változások történtek. A rendelet-tervezet 2/A mellékletében a bevételi 
oldalon a módosított előirányzatoknál látszik, hogy a 2010. évi kereset-kiegészítés 
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támogatására – amit a kormány a közszférában foglalkoztatottaknak január és március 
hónapban biztosított – 67.487 e Ft bevételt kap az önkormányzat. Az Új-Tudás műveltségi 
programban részt vevő pedagógusok anyagi ösztönzésének támogatására – amire a 
közoktatási intézményben pályázni lehetett – 2,5 millió Ft támogatás jár. A tervezetthez 
képest jelentősen megnövekedett a közcélú foglalkoztatás. Az önkormányzat által szervezett 
közfoglalkoztatás támogatás az eredeti előirányzat szerint 152 millió Ft volt, a módosított 
pedig majdnem 209 millió Ft. Itt 56,2 millió Ft-os növekmény látszik. Természetesen ezekhez 
a bevételekhez az intézményeknél a személyi juttatás kiadások növekedése társul, hiszen ezek 
a személyi juttatások ebből a bevételből kifizetésre kerülnek. Ez indokolja azt, hogy 
valamennyi intézménynél ezekhez a bevételekhez megtervezték a hozzájuk tartozó 
előirányzatokat, a munkabér járulékokkal együtt. Ez okozza azt, hogy az intézményeknél a 
személyi juttatás előirányzatok az eredeti rendelethez képest jelentősen megnövekedtek. Ahol 
az elmondottaknál is magasabb összegű növekmény látszik, az a Nagyatádi Fürdők és 
Sportlétesítmények, ahol a strand-szezon miatt idénymunkásokkal most bővült a létszám, 
most kapták meg rá az előirányzatot. A közfoglalkoztatottak jelentős száma a 
Városgondnokságnál került foglalkoztatásra, ott is egy nagyobb arányú növekedés 
következett be.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Feltételen muszáj-e, hogy a laktanya vonatkozásában létszámbővítés legyen? Esetleg 
átszervezéssel nem lehetett volna ezt a telephelyről megoldani és oda kivezényelni egy 
gondnokot?  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Nem kapott választ a Medical Investments Zrt. pályázati önrész vonatkozásában feltett 
kérdésére. Polgármester úr említette, hogy mindent sikerült megválaszolni.  
 
Ormai István polgármester:  
Ez volt az első válasza. Figyeljen a képviselő úr! 
A közfoglalkoztatási terven 210 fő közfoglalkoztatott alkalmazása szerepel. Ebből körülbelül 
150 fő a Városgondnokságnál kerül foglalkoztatásra. Emellett vannak különböző 
időszakokban ún. közhasznú foglalkoztatottak. Vannak közmunka programok is, amelyeknek 
az alkalmazottai kizárólag a Városgondnokságnál dolgoznak. Ez azt jelenti, hogy esetenként 
200 fő felett van azoknak a dolgozóknak a száma, akik valamilyen közfoglalkoztatási 
keretben dolgoznak. Elvárják azt, hogy ezek az emberek hatékonyan dolgozzanak, ne álljanak 
le, stb. Ennyi embernek a munkáját irányítani, szervezni, ellenőrizni, korrigálni nagyon 
komoly feladatot jelent, eddig egyetlen egy, erre a célra alkalmazott embert sem biztosított az 
önkormányzat. Nem lehet másképp megoldani, mert a munka hatékonyságát nagyon 
jelentősen rontja és különösen egy adott, a várostól félreeső területen irányítás, szervezés, 
ellenőrzés nélkül nem lehet tudni, hogy esetlegesen dolgoznak-e. Máshonnét nem lehet 
elvenni közalkalmazottat, mert akkor meg az a munka nem megy.  
Nagy területen sok ember, sokféle feladatot lát el és ezért tartja indokoltnak ennek a 
programnak az ilyen módon történő megerősítését.  
 
Hozzászólások: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Sajnálattal olvasta, hogy nem kerül idén megrendezésre a Határtalan Játékok rendezvény a 2,2 
millió Ft-os támogatás elmaradása miatt. Ez tényleg egy olyan rendezvény volt, ami a 
városlakók széles körét, de nem csak a városlakókat megmozgatta és közvetlenül kaptak 
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vissza valamit a várostól, a hétköznapokból kicsit kiszakadva, egy egész napos felüdülést 
nyújtott számukra ez a program.  
A város helyzetéről több hozzászóló is rózsaszín képet festett, ám a Pénzügyi Bizottság 
elnöke elmondta, hogy hogyan is áll a város a jövőre való tekintettel, „minden biztos, de 
inkább a bizonytalanság.”  
Az elmondottak ellenére sem támogatja külön laktanyagondnok-koordinátor kinevezését, 
mert bár ezt a részt burkoltan említette az elnök úr, de biztos, hogy nem fogja tudni 
kigazdálkodni a Városgondnokság. Ez egy új státusz lesz, ami külön költségvetési 
előirányzatot igényel, többletköltséget jelent a városnak. Ebből a szempontból tehát nincs 
következetesség, mert egyik oldalon meghúzzák a limitet és bizonyos kötelezettséget nem 
tudnak vállalni, a másik oldalról pedig az a pénz elengedésre kerül, bár elhangzott, hogy a 
feladatok koordinálása indokolja.  
A 2009. január 29-i ülésen a volt laktanyák őrzésére kötött szerződés módosításáról, ill. az 
őrzés módjának felülvizsgálatáról tárgyalt a testület. Akkor a nettó 460 ezer Ft-os díj nettó 
498 ezer Ft-ra történő megemelését fogadta el a testület de azzal, hogy egy új megoldás kerül 
kidolgozásra, hiszen az új közfoglalkoztatás keretében jóval magasabb lesz a létszám és 
tereprendezés, portaszolgálat ellátására lehetőség nyílik.  
A 2009. április 30-i ülésen tárgyalta is a testület a volt laktanya őrzésének a kérdését. 
Elfogadásra került, hogy két fő folyamatos jelenléte megoldja a kapuügyeletet, ill. a terület 
ellenőrzését, ill. készenléti jellegű, 12 órás beosztással a további feladatok elláthatóvá válnak, 
7 fő létszámot tesz szükségessé.  
Elfogadásra került az is, hogy 2009. december 31-ig 95 %-os támogatásintenzitással csak 
41.108 Ft/hó bérköltség jelentkezik ezen feladat ellátása kapcsán szemben a korábbi, közel 
félmillió plusz ÁFA havi kiadással. 2010-ben az lett prognosztizálva, hogy várhatóan 65 %-ra 
fog csökkenni a támogatásintenzitás, de így is 287 ezer Ft/havi költséggel ellátott ez a feladat.  
Akkori döntéssel az önkormányzat beruházott 2,7 millió Ft értékben különböző 
vagyonvédelmi rendszerek telepítésére és kb. havi 10 ezer Ft-os havi üzemeltetéssel számolt. 
Azt lehet mondani, hogy az elfogadásokat követően komplexen megoldódtak a folyamatot. 
Most pedig valamiért mégsem jó úgy, ahogy van. Érthető, közeledik a kampány, lojalitás 
szükséges, ezért most egy új státuszt kell létrehozni, ami visszautalva a pénzügyi 
vonatkozásokra, pláne arra, hogy egy nagyszabású rendezvényt sem tud megrendezni idén a 
város, semmiféleképpen nem támogatható.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Semmilyen lojalitásra nem gondolt, amikor a kérdését feltette, csupán arra, hogy ha van 
alkalmas személy a meglévő kinevezet közalkalmazotti létszámban és az helyettesíthető 
közfoglalkoztatottal, akkor ezt így meg kellene oldani.  
Hogy a későbbiek során mi fog történni a létszámhelyzettel megjósolni nem lehet. A 
kormánynak sok új rendelkezése várható, amely az önkormányzat apparátusát, a képviselői 
létszámot, a strukturális felállást egyformán érintik. Az új testület nem kerülheti el, hogy újra 
átnézze az egész gazdálkodását és az intézményi struktúráját.  
Nem lehet mást tenni, mint alkalmazkodni a naponta változó helyzethez és ennek megfelelően 
történt a költségvetés módosítása is.  
Az Orbán-féle csomagban a végkielégítések 98 %-os megadóztatása érinti a gazdálkodást, az 
önkormányzatoknak egy irtó nagy arculcsapás. Annak is, aki kapja és annak is aki adja. A 
dolgozó nem kap semmit, de az önkormányzattól elveszi ezt a pénzt a kormány. Ez a 
jogszabály véleménye szerint alkotmányellenes. Nem lehet két hónapos szintre hozni annak a 
végkielégítését, aki harminc évet dolgozott azzal, aki esetleg hat hónapot dolgozott. Ez egy 
elhamarkodott dolog volt. A szabadságmegváltás pedig azért értelmetlen, mert kiveszi a 
dolgozó a szabadságot és akkor már nem 98 % adó sújtja. 
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Dr. Ludas László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Kéri a testület, hogy a Pénzügyi Bizottság módosító javaslatát támogassa, ill. fogadja el. A 
létszám vonatkozásában történt módosítás, egy fővel pontosítva lett mind a határozati 
javaslat, mind a rendelet-módosítás.  
 
Ormai István polgármester:  
Melsin Valentin képviselő úr valóságismerete a valósággal köszönő viszonyban nincs. A 
megalapozatlan véleményformálás és álláspont-kialakítás természetesen szíve-joga a 
képviselő úrnak, de először talán tájékozódni kellene és egy kicsit megfontolni, hogy mi 
történik Nagyatádon, mert nem nagyon látszik, hogy tudná a képviselő úr.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2. napirend határozati javaslatát a Pénzügyi 
Bizottság módosításával, valamint az 1. számú határozati javaslatban az augusztus 1-i dátum 
augusztus 15-re történő módosításával együtt. 
 
A képviselő-testület a 2. napirend határozati javaslatát 15 igen,- és 1 nem szavazat mellett 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
128/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Képviselő-testülete a Nagyatádi Közoktatási Intézmény 

engedélyezett költségvetési létszámát a Nevelési Tanácsadó átvétele miatt 2010. 
augusztus 15-től 242,5 főről 7 fővel, 249,5 főre emeli. Utasítja az intézmény vezetőjét 
a szükséges munkajogi intézkedések megtételére. 

  
 Határidő: 2010. augusztus 15. 
 Felelős: Szakályné Pintér Mária főigazgató 

 
2. Nagyatád Város Képviselő-testülete a Városgondnokság engedélyezett költségvetési 

létszámát a volt laktanya őrzése, karbantartása miatti többlet feladatok miatt 2010. 
július 1-től 40 főről 1 fővel, 41 főre emeli. Utasítja az intézmény vezetőjét a szükséges 
munkajogi intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2010. szeptember 30. 
Felelős: Kutiné Csicskár Edit igazgató 

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a 2. napirend rendelet-tervezetét 13 igen,- 1 nem szavazat és 2 
tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének Nagyatád Város Önkormányzata 
2010. évi költségvetéséről szóló 4/2010. (II. 12.) rendelet módosítására vonatkozó 
14/2010.(VI.25.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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3.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Polgármesteri Hivatalának Egyedi 
Iratkezelési Szabályzatának jóváhagyásáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 3. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 3. napirend határozati javaslatát egyhangú – 15 – igen szavazattal (egy 
képviselő nem szavazott) elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
129/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
A Képviselő-testület Nagyatád Város Önkormányzata Polgármesteri Hivatalának 
Egyedi Iratkezelési Szabályzatát jóváhagyja. 
 
 
4.) Előterjesztés az NKI Bárdos Lajos Általános Iskola és Zeneiskola – Alapfokú 

Művészetoktatási Intézmény rekonstrukciójához kapcsolódóan eszközök, 
berendezések beszerzésére irányuló közbeszerzési eljárás megindításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kimegy az ülésteremből Melsin Valentin képviselő. 

A képviselő-testület létszáma: 15 fő.  

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 4. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 4. napirend határozati javaslatát egyhangú – 15 – igen szavazattal 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
130/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja a Nagyatádi 
Közoktatási Intézmény Bárdos Lajos Általános Iskola és Zeneiskola – Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény rekonstrukciójához kapcsolódóan eszközök, berendezések 
beszerzésére irányuló közbeszerzési eljárás engedélyokiratát, valamint a közbeszerzési 
eljárás fajtáját, egyben felhatalmazza a polgármestert az engedélyokirat aláírására. 
 
Határidő: 2010. június 25. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
5.) Előterjesztés hitelfelvételre irányuló közbeszerzési eljárás lezárásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kérdések: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
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Pontosan mit tartalmaz az, hogy több devizás fejlesztési hitel?  
 
Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető: 
A közbeszerzési pályázat kiírásakor is a többdevizás hitelfelvétel került az engedélyokiratba, 
a képviselő-testület ezt jóváhagyta. Az egész konstrukció forint alapú, de menet közben 
bármikor lehetőség van átváltani, ha az egyéb devizák kondíciói a forint hitelnél kedvezőbben 
alakulnak. Konkrétan pillanatnyilag a forint és az euró közötti mozgásra lát lehetőséget abban 
az esetben, ha az euró alapú hitel kondíciói kedvezőbbé válnak a forint alapú hitelnél. 
 
Dr. Ludas László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Szeretne mindenkit az 1. napirendi pont tárgyalására emlékeztetni. Ez ismét egy olyan kérdés, 
amikor a testületnek abban kell állástfoglalni, hogy ez a 197 millió Ft hitel még kezelhető – 
25 év futamidejű, 3 év türelmi idővel – tehát joggal vetődhet fel a kérdés, hogy el lett tolva a 
következő testület terhére a törlesztés megkezdése. A felelősség egy ilyen döntés 
meghozatalakor az, hogy akarják-e ezt a beruházást, szüksége van-e a városnak a jelen 
helyzetben rá, kihasználják-e azt, hogy ilyen uniós támogatást kap a város egy ilyen 
beruházáshoz – mely mindenki számára ismert – de újabb 197 millió Ft-nyi hitellel terhelődik 
a város gazdálkodása. Amennyiben dönt a testület, úgy döntsön, hogy a következő ülésen 
azzal szembesülnek majd, hogy el fog hangzani, hogy  a kötelezettségállomány már immáron 
nem 1,8 millió Ft, hanem 2 milliárd. A testület be tudja-e vállalni, hogy ezt a 197 millió Ft 
hitelt még pluszban a város gazdálkodására ráterheli?  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Nem értette a választ, mert a közbeszerzési pályázat és a tárgyalás eredményeképpen az 
ügyleti kamat mértékét 3,25 %-ban jelölte meg a bank. Azért megnézné, hogy 3,25 %-ra 
forint alapon adnak-e hitelt. Ha nem, akkor devizában történhet és ha devizában, akkor milyen 
devizában. Erre irányult a kérdése.  
Három év múlva pontosan mennyi lesz az önkormányzat éves tőketörlesztési és 
kamattörlesztési kötelezettsége ezen hitel felvételét követően? 
 
Piri Attila képviselő: 
Nyugodtabban szavazna, ha nem csak egy bank jelentkezett volna kölcsönadási szándékkal. 
Aggállyal tölti el, hogy csak egyetlen egy jelentkező volt.  
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Erről a hitelfelvételről a képviselő-testület döntött egy korábbi ülésén. Egy még korábbi 
ülésén döntött arról, hogy ezt a beruházást megvalósítja, majd valamelyik testületi ülésen 
döntött arról, hogy a munkákat elindítja. Innentől kezdve már nem az a kérdés, hogy ez a 
beruházás elkészül, vagy nem készül el, ezt csak úgy lehet lemondani, ha ugyanazokat az 
összegeket kifizetik, amiket most hitelfelvétellel szeretnének megoldani. Az a 300-400 millió 
Ft akkor is kifizetésre kerül, ha a beruházást felfüggesztik. A kérdés az, hogy saját erőből 
fogja ezt az önkormányzat megfinanszírozni, vagy hitelből? Itt már csak arról van szó. Mivel 
saját erő nincs, ezért nem lehet miről beszélni! Itt egy probléma lehet, hogy azt mondják, 
hogy ezeket a hitelfeltételeket nem fogadja el az önkormányzat és újra kiírja a pályázatot. 
Nem tudja, hogy ennél kedvezőbb ajánlata lesz-e valaha is valakinek a közeljövőben.  
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Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető: 
A 3,25 % nem a hitelkamat mértéke, az a kamatfelár. A forint alapú hitel esetén a kamat 
mértéke a háromhavi BUBOR, plusz a 3,25 %, euró alapú hitel esetében a háromhavi 
EURIBOR, plusz a 3,25 %, tehát ebből következik, hogy ez egy változó kamatozású hitel 
lesz, mindig a háromhavi BUBOR, ill. EURIBOR mértékétől függően fog a kamat összege 
változni. Hogy mekkora lesz ez a törlesztő részlet, most pillanatnyilag nem tudja 
megmondani, de, amennyiben a képviselő úr kéri, a számításokat a rendelkezésére tudja 
bocsátani.  
 
Ormai István polgármester:  
A tőketörlesztés 9-10 millió Ft között lesz évente. Egyszerű számítással elvégezhető ez a 
művelet. Most ezt kérdezte a képviselő úr. 
A városközpont rekonstrukciónál, melynek az önrészéről van szó az utak és járdák mellett a 
Művelődési Központ beruházás-rész és a térburkolat, járdaépítés beruházás-rész esetében 
lehetőség van úgy, ahogy az általános iskola rekonstrukciójánál EU Önerő Alapból 
támogatást igényelni. Az önerő 40 %-a kiváltható a Művelődési Központ esetében és 30 %-a 
pedig a térburkolás esetén. Amikor minden dokumentum rendelkezésre áll, ezt az igényt – 
úgy ahogy az iskola esetében beadásra került, ott 50 %-os támogatást kapott az önkormányzat 
az önrész kiváltására – be lehet nyújtani. Ha minden feltételnek megfelelnek a 
dokumentumok, akkor ebből a pénzügyi alapból ezt a támogatást megkapja a város, ezzel az 
összeggel ez a hitelnagyság csökkenni fog. Ez 35-40 millió Ft-nyi összeget jelent. Most 
nyilván ezzel kell ezt az anyagot összeállítani.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 5. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület az 5. napirend határozati javaslatát 11 igen szavazat és 4 tartózkodás 
mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
131/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete „A nagyatádi városközpont 
többcélú fejlesztése a közösségerősítés jegyében” című DDOP-4.1.1/A-2008-0009 
kódszámú európai uniós pályázat megvalósítása, valamint út- és járdaburkolatok 
felújítása/építése érdekében az önrész kiváltásához többdevizás, 197 millió forint 
összegű, 25 év futamidejű fejlesztési célú hitel felvételére irányuló közbeszerzési eljárást 
eredményesnek nyilvánítja, és nyertesnek a Kereskedelmi és Hitelbank Zrt.-t (1051 
Budapest, Vigadó tér 1.) hirdeti ki, az alábbi indokok alapján: 
 
A közbeszerzési eljárás ajánlattételi határidejének lejártáig (2010. június 11-én 10.00 
óráig) egy ajánlattevő tett ajánlatot, az alábbi tartalommal: 
  
Kereskedelmi és Hitelbank Zrt. (1051 Budapest, Vigadó tér 1.): 

- 1. rész vonatkozásában (Városközpont fejlesztése): 
• ügyleti kamat mértéke: 3,5 % 
• projektvizsgálati díj: 6,0 % 
• a lehívott hitel átvezetésének díja az önkormányzat költségvetési számlájára: 

6,0 % 
• az azonnali beszedési megbízás érvényesítésének napja az esedékesség lejártát 

követő naptól számítva: 1 nap 
• szerződésmódosítási díj: 0 % 
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- 2. rész vonatkozásában (Út- és járdaburkolatok felújítása/építése): 
• ügyleti kamat mértéke: 3,5 % 
• projektvizsgálati díj: 6,0 % 
• a lehívott hitel átvezetésének díja az önkormányzat költségvetési számlájára: 

6,0 % 
• az azonnali beszedési megbízás érvényesítésének napja az esedékesség lejártát 

követő naptól számítva: 1 nap 
• szerződésmódosítási díj: 0 % 

 
A K&H Bank Zrt.-vel 2010. június 21-én lefolytatott szóbeli, egyfordulós tárgyalás 
eredménnyel zárult, mely során a pénzintézet mindkét rész vonatkozásában az alábbiak 
szerint módosította ajánlatát: 

- Ügyleti kamat mértéke: 3,25 % 
- Projektvizsgálati díj: 0,5 % 
- A lehívott hitel átvezetésének díja az önkormányzat költségvetési számlájára: 0 

% 
 
A K&H Bank Zrt. ajánlata a Kbt. 88. § (1) bekezdésében, valamint az ajánlattételi 
felhívásban és a dokumentációban előírtak alapján – a hiánypótlást követően – érvényes, 
mivel megfelel az előírt formai, alkalmassági és egyéb feltételeknek. Részéről kizáró 
okok nem merülnek fel. 
 
Az ajánlatok bírálati szempontja az összességében legelőnyösebb ajánlat kiválasztása 
volt (Kbt. 57. § (2) bek. b) pontja alapján), a lineáris arányosítás módszerével, az alábbi 
részszempontok és súlyszámok alapján: 
 

Részszempontok Súlyszám 

Ügyleti kamat mértéke 80 
Projektvizsgálati díj 50 
A lehívott hitel átvezetésének díja az önkormányzat költségvetési 
számlájára 

30 

Az azonnali beszedési megbízás érvényesítésének napja az esedékesség 
lejártát követő naptól számítva 

10 

Szerződésmódosítási díj 10 
 
A K&H Bank Zrt. pontszámai: - 1. rész: 1800; 
 - 2. rész: 1800. 
 
Mivel egy érvényes ajánlat érkezett, a Kbt. 91. § (1) bekezdése értelmében ezen 
ajánlattevőt kell a közbeszerzési eljárás nyertesének tekinteni. Az eljárás második 
helyezettje nem kerül megnevezésre. 
 
2.)  A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt a Kereskedelmi és 
Hitelbank Zrt.-vel a szerződés aláírására. 
 
3.) A Képviselő-testület egyetért a kezességvállalással kapcsolatos szerződés 
megkötésével a Garantiqa Hitelgarancia Zrt.-vel, egyben felhatalmazza a polgármestert 
és a jegyzőt a szerződés aláírására. 
 
Felelős: Ormai István polgármester 
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 Dr. Kovács Ildikó jegyző 
Határidő: 2010. július 15. a hitelszerződés megkötésére 
 
 
6.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2010. évi 

munkatervének módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kimegy az ülésteremből Sasvári Tamás alpolgármester. 

A képviselő-testület létszáma: 14 fő.  

 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
Közeleg a választás, a tisztviselőknek bizonyára sok a munkája, de ha visszagondol az elmúlt 
húsz évre, nem volt rá példa, hogy szeptemberben nem volt testületi ülés. 5 évre 
visszamenőleg a szeptemberi üléseken 17 és 23 előterjesztés szerepelt a napirendeken. Nem 
érti, mi az, hogy most csak egy napirend van, arról nem beszélve, hogy áthidalható ez a 
probléma, mert ha szeptember végére van kiírva, lehet azt szeptember közepére és elejére is 
tenni. Nem látja indokoltnak ezt a törlést. Biztos abban, hogy ahogyan az elmúlt húsz évben, 
most is össze fog jönni jó néhány előterjesztés. A soros ülések mellett a közelmúltban fél 
tucat soron kívüli ülést is tartott a testület.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A képviselő-testületnek van egy elfogadott, ez évre tartozó ülésprogramja. Nincsen olyan új 
tény, körülmény, ami indokolt módon változtatást igényelne. Sőt! A mostani önkormányzati 
választás sokkal gyorsabb, egyszerűbb lesz az új módosítások következményeként. Lerövidül 
a cédulagyűjtés időszaka, a kampányidőszak is.  
Szintén nem javasolja, hogy a meghozott korábbi döntéstől eltérően a képviselő-testület most 
új döntést hozzon. Lesz egy augusztusi ülés, nem lesz júliusban ülés és októberben pedig a 
megalakulással kapcsolatos dolgok lesznek napirenden. A kettő időszak között akkora időbeli 
távolság van és annyi gond, probléma, megoldásra való kérdés következik, hogy semmi nem 
indokolja, hogy a szeptemberi ülést a képviselő-testület elhalassza.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Ennek a meditációnak most nincs nagy jelentősége, ugyanis ha nem törli el most a testület, 
akkor kötelezően meg kell tartani akkor is, ha csak egy napirendi pont lesz. Ha eltörli, attól 
még akárhány ülés tartható. 
 
Ormai István polgármester:  
A tervezett időpont szeptember 30-a, csütörtök. A választások tervezett időpontja október 3-a 
vasárnap. Nehogy elhitessék az emberekkel, hogy ez abszolút nem érdekes! Csütörtökön még 
nyugodtan ülésezik a testület, nem baj, hogy vasárnap választások lesznek! Ez annyira 
racionális, nem is érti, mi ezzel a probléma.  
Novák képviselő úr nagyon jól látta meg az igazságot, ha össze kell jönnie, összejön a 
testület.  
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Bejön az ülésterembe Sasvári Tamás alpolgármester. 

A képviselő-testület létszáma: 15 fő.  

 
Bakos József képviselő: 
Mi az akadálya annak, hogy előbb legyen az ülés, mint a hó vége? De azt is meg lehet tenni, 
hogy az augusztusi ülést törlik és szeptember elejére hozzák az ülést.  
 
Ormai István polgármester lezárja a vitát.  

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 6. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 6. napirend határozati javaslatát 10 igen szavazat és 3 tartózkodás 
mellett (két képviselő nem szavazott)  elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
132/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2010. évi munkatervét az 
alábbiak szerint módosítja: 
- A Képviselő-testület szeptemberben nem tart soros ülést.  
- A Nagyatádi Diákokért Alapítvány 2009. évi forrásainak felhasználásáról szóló 

tájékoztató a 2010. november 25-i képviselő-testületi ülésen kerül megtárgyalásra.  
 
Határidő: Azonnal 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
7.) Előterjesztés a helyi autóbusz-közlekedés közszolgáltatási feladatainak 2009. évi 

ellátásáról szóló beszámoló elfogadására, valamint a helyi közösségi közlekedés 
normatív támogatására pályázat beadására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 7. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 7. napirend határozati javaslatát egyhangúlag - 14 igen szavazat mellett 
-  elfogadja (egy képviselő nem szavazott) és a következő határozatot hozza: 
 
133/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete a következő nyilatkozatot teszi: 
 
1. A Képviselő-testület a Kapos Volán Zrt által benyújtott, „Nagyatád város helyi 

autóbusz-közlekedési közszolgáltatási feladatainak 2009. évi ellátásáról” szóló 
beszámolót jóváhagyja. A szolgáltatás finanszírozására az önkormányzat 2010. évi 
költségvetési rendeletében 1.684 eFt-ot biztosít. 
Határidő: 2010. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester   
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2. Nagyatád Város Képviselő-testülete pályázatot nyújt be a helyi közösségi közlekedés 
normatív támogatásának elnyerésére. 

 
3. A Képviselő-testület nyilatkozik arról, hogy a helyi közlekedés működtetéséhez 2009-

ben 1.000 eFt összegű saját forrást és 469 eFt állami támogatásból származó forrást, 
2010-ben 1.000 eFt összegű, saját forrást, valamint az elnyert állami támogatást 
biztosítja a Kapos Volán Zrt részére, az előirányzatot a 2010. évi költségvetési 
rendeletében szerepelteti. 

 
4. A Képviselő-testület nyilatkozik arról, hogy a helyi közlekedést 2010. január 1-jétől, 

december 31-éig folyamatosan fenntartja. 
 
5. A Képviselő-testület nyilatkozik arról, hogy Nagyatád Város Önkormányzata 1998. 

február 1-én kötött szolgáltatási szerződést a Kapos Volán Zrt-vel az autóbusszal 
végzett menetrend szerinti helyi személyszállítás végzésére, amely szerződés azóta is 
folyamatos. Emiatt a 2004. évi XIII. tv. 6. §-a szerinti pályázati eljárás lefolytatására 
nem volt szükség. 

 
6. A pályázat benyújtására felhatalmazza a polgármestert. 
 Határidő: 2010. június 30. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
8.) Előterjesztés önkormányzati bérlakások értékesítéséről 
 Előadó: Kutiné Csicskár Edit igazgató 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Kutiné Csicskár Edit igazgató. 
 
Kérdések: 
 
Kimegy az ülésteremből Bakos József képviselő.  

A képviselő-testület létszáma: 14 fő. 

 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A Nagyatád, Baross utca 5/a I/2 ajtószámú önkormányzati bérlakás vevőjének kijelölt 
Kliment Tiborné hányadik önkormányzati bérlakását veszi meg az önkormányzattól? 
 
Ormai István polgármester:  
Képviselő úr, hányadikat veszi meg? Visszakérdez, mert a képviselő úr feltesz egy kérdést, 
melyre egyébként nem lehet válaszolni, mert nem ismert a kérdés értelme, célja, de biztosan 
azért kérdezte meg a képviselő úr, mert valamit gondol. Akkor erről beszéljen a képviselő úr. 
Miért nem kérdezte meg az 1-3-4 sorszám alatt lévőket, mert azonos elbírálás alá esnek 
mindannyian.  
Megint tetten érhető egy olyan dolog, ami tendenciózusan van jelen a képviselő úr 
kérdésfeltevésében és hozzászólásában és a testületi ülésen való magatartásában. Az érintett 
személy válasza az, hogy az elsőt. 
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 8. napirend határozati javaslatát. 
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A képviselő-testület a 8. napirend határozati javaslatát 13 igen szavazat és 1 tartózkodás 
mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
134/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
I. 1.)  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Harisné Pintér Margit 

a Nagyatád, Baross u. 5/a. 2/4. sz. alatti önkormányzati bérlakás elővásárlásra 
jogosult bérlője számára az általa bérelt önkormányzati bérlakást vételre 
felajánlja. 

 Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés 1. sz. 
mellékletében foglalt előkészítés tartalmát elfogadja, Harisné Pintér Margit 
elővásárlásra jogosult részére a Nagyatád, Baross u. 5/a 2/4. sz. alatti ingatlan 
értékesítését engedélyezi, készpénzfizetés esetén a 20% kedvezmény 
alkalmazásával 3.958.240 Ft vételárat határoz meg. 

 A vételi felajánlás kötöttségi ideje az értesítéstől számított 30 nap. 
 
2.)  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Kliment Tibor Imréné 

a Nagyatád, Baross u. 5/a. 1/2. sz. alatti önkormányzati bérlakás elővásárlásra 
jogosult bérlője számára az általa bérelt önkormányzati bérlakást vételre 
felajánlja. 

 Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés 2. sz. 
mellékletében foglalt előkészítés tartalmát elfogadja, Kliment Tibor Imréné 
elővásárlásra jogosult részére a Nagyatád, Baross u. 5/a 1/2. sz. alatti ingatlan 
értékesítését engedélyezi, készpénzfizetés esetén a 20% kedvezmény 
alkalmazásával 3.731.840 Ft vételárat határoz meg. 

 A vételi felajánlás kötöttségi ideje az értesítéstől számított 30 nap. 
 
3.)  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Molnár Bernadett a 

Nagyatád, Baross u. 5/a. 1/3. sz. alatti önkormányzati bérlakás elővásárlásra 
jogosult bérlője számára az általa bérelt önkormányzati bérlakást vételre 
felajánlja. 

 Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés 3. sz. 
mellékletében foglalt előkészítés tartalmát elfogadja, Molnár Bernadett 
elővásárlásra jogosult részére a Nagyatád, Baross u. 5/a 1/3. sz. alatti ingatlan 
értékesítését engedélyezi, készpénzfizetés esetén a 20% kedvezmény 
alkalmazásával 4.006.240 Ft vételárat határoz meg. 

 A vételi felajánlás kötöttségi ideje az értesítéstől számított 30 nap. 
 
4.)  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagy József Sándorné 

a Nagyatád, Baross u. 5/a. 2/6. sz. alatti önkormányzati bérlakás elővásárlásra 
jogosult bérlője számára az általa bérelt önkormányzati bérlakást vételre 
felajánlja. 

 Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés 4. sz. 
mellékletében foglalt előkészítés tartalmát elfogadja, Nagy József Sándorné 
elővásárlásra jogosult részére a Nagyatád, Baross u. 5/a 2/6. sz. alatti ingatlan 
értékesítését engedélyezi, készpénzfizetés esetén a 20% kedvezmény 
alkalmazásával 2.416.000 Ft vételárat határoz meg. 

 A vételi felajánlás kötöttségi ideje az értesítéstől számított 30 nap. 
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Határidő: az elfogadott határozat közlésére – 2010. július 10. 
  az értékesítés bonyolítására – folyamatosan 
Felelős: Kutiné Csicskár Edit igazgató 

 
II. 1.)  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád, Baross u. 

5/a szám alatti épület társasházzá történő átalakítását tudomásul veszi. 
 
 
9.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága Parancsnoka 

nyugállományba helyezése miatti vezetői kinevezésének megszüntetésére 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirend tárgyalásán jelen van Szabó Vilmos tűzoltóparancsnok. 
 
Szabó Vilmos tűzoltóparancsnok: 
Köszöni a testületek partnerségét, támogatását, amely a személyével, a tűzoltóság intézménye 
felé irányult. Az elmúlt 15 év alatt nagyon szép fejlődési szakaszon ment keresztül a 
tűzoltóság. 1995 júliusában az akkori testület nagyon hezitált, hogy megalakítsa-e a 
jogszabályi önkormányzati tűzoltóság intézményét. Voltak kétkedések, reméli, hogy a 
tevékenységük ezeket a kételyeket eloszlatta. A tűzoltójárművek lecserélése, műszaki 
mentőeszközök technikai fejlesztése mind-mind önkormányzati testületi döntést követően 
pályázati úton történtek.  
Kéri a következő testületet, hogy a tűzoltóságot továbbra is támogassa, a tűzoltóság csapata 
fegyelmezett, elkötelezett, megérdemlik a támogatást.  
Eddig minden előterjesztése egyhangúlag került elfogadásra, kéri a testületet, hogy most se 
cselekedjen másképp. 
 
Ormai István polgármester:  
Kéri, hogy a kiosztott módosítás határozati javaslatáról szavazzon a képviselő-testület. 
(felolvassa a módosítás határozati javaslatát)  

Megköszöni az együttműködést, parancsnok úr munkáját, az ügyszeretetét, a 
felelősségtudatát, a nyitott és együttműködő magatartását.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 9. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 9. napirend határozati javaslatát egyhangúlag - 14 igen szavazat mellett 
- elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
135/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 

1) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város 
Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága parancsnokának, Szabó Vilmos tü. 
alezredes úrnak, a tűzoltó parancsnoki beosztását – kérelmére - 2010. szeptember 
30. napjával közös megegyezéssel megszünteti. 

 
2) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elismerését és 

köszönetét fejezi ki Szabó Vilmos tü. alezredes, tűzoltóparancsnok úrnak a 
nagyatádi tűzoltóság hatékony működése érdekében végzett eredményes szakmai 
és vezetői munkájáért. 
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3) A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy a szolgálati viszony 

megszüntetése érdekében a további intézkedéseket tegye meg. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
Ormai István polgármester szünetet rendel el. 

 

Szünet után: 
 
Távol maradt: Rákóczy Attila alpolgármester és Hubay Sándor képviselő.  

A képviselő-testület létszáma: 15 fő. 

 
10.) Előterjesztés a Városi Strand melletti beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek 

meghatározásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Előrebocsátja, hogy a szakértői vélemény első tíz oldalát nem kapták meg a képviselők, csak 
a 11. oldalt, fogalma sincs, hogy a szakértő mit állapított meg, az összegzés viszont 
tényszerűségét tekintve nem jó. A 11. oldalnál az összegzés arról szól, hogy a 75/11-es 
helyrajzi számú ingatlan teleknagysága 2 4712 m2 és erre 2330 Ft/m2-es forgalmi értéket 
állapít meg, 57 579 000 Ft összegben. Tekintettel arra, hogy a 75/11 hrsz. ingatlannak a 
területe nem 2 4712 m2, hanem 7 0907 m2, így a szakértői vélemény ebből a szempontból 
elfogadhatatlan. Amennyiben esetleg arra gondolt, hogy a megosztás utáni ingatlan – 
amelynek viszont a helyrajzi száma nem 75/11-es, hanem 75/14-es – abban az esetben a 
térmérték jó és az általa javasolt négyzetméterenkénti ár szorzata kiadja ezen összeget, de 
ebből a szempontból így a szakértői vélemény nagyon elhibázott. Egyszerűen értékelhetetlen. 
 
Ormai István polgármester:  
Ez nem kérdés volt, hanem hozzászólás. 
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester:  
Jól érti a képviselő úr, köszönik, hogy pontosan megállapította, hogy miről van szó. Tényleg 
nagyon fontos volt, hogy észrevette ezt az adminisztrációs hibát!  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 10. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 10. napirend határozati javaslatát 13 igen szavazat és 2 tartózkodás 
mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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136/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, Városi Termál Strandfürdő mellett fekvő – kialakításra kerülő –  
nagyatádi 75/14 helyrajzi számú, 24.712 m2 nagyságú beépítetlen ingatlant 
értékesítésre kijelöli. 

 
2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott ingatlanra 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott ingatlan értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) Az ingatlan értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja is az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben megjelölttel azonos 
összegben határozza meg, azaz négyzetméterenként 2.330.-Ft+ÁFA, amely a 
24.712 m2 nagyságú területre vetítve 57.578.960.-Ft+ÁFA, azaz Ötvenhétmillió-
ötszázhetvennyolcezer-kilencszázhatvan forint+ÁFA. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a Képviselő-testület a vételár megfizetésére 

kettő lehetőséget biztosít a pályázó döntése alapján: 
 

b.a.) a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit során kialakult vételárat az 
eladó részére a végleges adás-vételi szerződés aláírásával egyidőben, egy 
összegben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi 
Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési 
elszámolási számlájára megfizetnie, vagy 
b.b.) a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit során kialakult vételár 
megfizetésére a Képviselő-testület részletfizetési lehetőséget biztosít. A 
vevőnek a teljes vételár ÁFA részét és a nettó vételár egyharmadát az eladó 
részére a végleges adás-vételi szerződés aláírásával egyidőben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára 
megfizetnie.  
A nettó vételár második harmadát a vevőnek az eladó részére a fenti 
számlaszámra legkésőbb 2011. április 30. napjáig kell megfizetnie, míg a nettó 
vételár harmadik harmadát legkésőbb 2011. december 15. napjáig. 
Késedelmes fizetés esetén a vevő az eladó részére a jegybanki alapkamatnak 
megfelelő késedelmi kamatot is köteles megfizetni. 
A vételár tejes megfizetéséig az önkormányzat a tulajdonjogát fenntartja. 
 

c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 
- a telekkitűzés költsége, 
- a közművekre, és útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közműfejlesztési illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
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- szükség esetén többlet közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti az adás-vételi szerződést akkor annak 

költsége, amely a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az 
összeget, az ingatlan tulajdonjogát elnyerőnek a végleges adás-vételi szerződés 
megkötésével egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú 
költségvetési elszámolási számlájára befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 3.000.000.-Ft, azaz Hárommillió forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat 
Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-
00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést 
igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
e.) Beépítési feltételek: az ingatlan a városra jóváhagyott 34/2004. (X. 1.) számú 

többször módosított önkormányzati rendelettel jóváhagyott helyi építési 
szabályzata, az OTÉK, a hatályos építésügyi jogszabályok, valamint a 
szakhatósági előírások, a vonatkozó jogszabályok betartásával lehet.  

 
Az ingatlant a végleges adás-vételi szerződés aláírásának napjától számított 3 
éves beépítési kötelezettség, és ennek biztosítására elidegenítési tilalom terheli az 
eladó javára. 

 
Az eladó önkormányzatot az ingatlan beépítéséig, de a végleges adás-vételi 
szerződés aláírásától számított 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog 
illeti meg. A vevő hozzájárul a visszavásárlási jog ingatlan-nyilvántartásba 
történő bejegyzéshez. A visszavásárlás kérdésében a Képviselő-testület dönt. 

 
Az önkormányzat visszavásárlási jogának érvényesítése esetén az ingatlant az 
értékesítési, illetve a vevő által a visszavásárlásig befizetett vételár évenkénti 5 %-
kal csökkentett összegben vásárolja vissza. Az erre vonatkozó rendelkezést 
kötbérként kell érvényesíteni. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5. A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 
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6. A Képviselő-testület az ingatlan értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 
versenytárgyalást követő ülésen dönt. 

 
7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
  

Határidő: 2010. július 1. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
11.) Előterjesztés a Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2177/95 helyrajzi számú 

beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghatározásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 11. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 11. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 15 igen szavazat 
mellett -  elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
137/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 
Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2177/95 helyrajzi számú, 440 m2 
nagyságú beépítetlen ingatlan értékesítésére a 89/2010. (IV. 29.) számú 
határozatával jóváhagyott és közzétett pályázati felhívására az ott megadott 
határidőig ajánlat nem érkezett, a pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 

 
2. A Képviselő-testület a Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2177/95 

helyrajzi számú 440 m2 nagyságú beépítetlen ingatlan tulajdonjogának 
elnyerésére: 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásig, de legfeljebb 2011. május 11. napjáig 

folyamatos pályázati határidővel,   
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3. A Képviselő-testület az 2. pontban meghatározott ingatlan értékesítési feltételeit 
az alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak 
szerint határozza meg: 

 
a.) Az ingatlan értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja is a 89/2010. (IV. 29.) számú határozatával megállapított 10.000.-
Ft/m2+ÁFA, összesen: 4.400.000.-Ft+ÁFA, azaz Négymillió-négyszázezer 
forint+ÁFA. 
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b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az adás-vételi szerződés aláírásának napján egy 
összegben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi 
Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára megfizetnie. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli:  

- a telekkitűzés költsége, 
- a közművekre és útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közműfejlesztési illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
- szükség esetén közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben Nagyatád Város Önkormányzata készíti el az adás-vételi 

szerződést, akkor a szerződéskötési költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, 
de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az összeget az ingatlan tulajdonjogát 
elnyerőnek az adás-vételi szerződés megkötésével egyidőben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál 
vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára megfizetnie.  

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 300.000.-Ft, azaz Háromszázezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat 
Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-
00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést 
igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba 
kerül beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi vevőkijelölést követő 5 banki napon 

belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
e.) Beépítési feltételek: az ingatlan a városra 34/2004. (X. 1.) számú többször 

módosított önkormányzati rendelettel jóváhagyott helyi építési szabályzata, az 
OTÉK, a hatályos építésügyi jogszabályok, valamint a szakhatósági előírások, a 
vonatkozó jogszabályok betartásával építhető be. 

 
Az ingatlant az adás-vételi szerződés aláírásának napjától számított 3 éves 
beépítési kötelezettség, és ennek biztosítására elidegenítési tilalom terheli az eladó 
javára. 

 
Az eladó önkormányzatot az ingatlan beépítéséig, de az adás-vételi szerződés 
aláírásától számított 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog illeti meg. A 
vevő hozzájárul a visszavásárlási jog ingatlan-nyilvántartásba történő 
bejegyzéshez. A visszavásárlás kérdésében a Képviselő-testület dönt. 
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Az önkormányzat visszavásárlási jogának érvényesítése esetén a telket az 
értékesítési, illetve a vevő által a visszavásárlásig befizetett vételár évenkénti 5 %-
kal csökkentett összegben vásárolja vissza. Az erre vonatkozó rendelkezést 
kötbérként kell érvényesíteni. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának 
hirdető tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi 
Városi Televízióban. 

 
5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatásával a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület az ingatlan értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
  

Határidő: 2010. június 30. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
12/A.) Előterjesztés a Nagyatád, Béke utcában lévő, nagyatádi 2719/19 helyrajzi számú 

ingatlanra vonatkozó adás-vételi szerződés felbontásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 12/A napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 12/A napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 15 igen szavazat 
mellett -  elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
138/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 
Nagyatád, Béke utcában lévő, nagyatádi 2719/19 helyrajzi számú, 700 m2 
nagyságú ingatlant 2004. évben 1/2-1/2 tulajdoni arányban Balaton Zoltán és 
Balaton Zoltánné vásárolta meg önkormányzatunktól, majd Balaton Zoltán 
halálát követően az 1/2 tulajdoni arányt három kiskorú gyermeke – Balaton 
Szimonetta, Balaton Zoltán és Balaton Bence – örökölték Balaton Zoltánné 
özvegyi joga mellett.    

2. A Képviselő-testület megállapítja, hogy a Béke utcában lévő, nagyatádi 2719/19 
helyrajzi számú ingatlan megvásárlására 2004. április 14. napján kelt adás-vételi 
szerződés 3. pontjában előírt 505.507.-Ft vételárhátralékot és ezen összeg 
mindenkori jegybanki alapkamattal számított kamatait az ingatlan tulajdonosai 
nem fizették meg önkormányzatunknak, mint eladónak. 
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3. A Képviselő-testület megállapítja, hogy a vételárhátralék és annak mindenkori 
jegybanki alapkamattal számított kamatainak megfizetésére indított 
végrehajtási eljárás eredménytelenül zárult. 

 
4. A Képviselő-testület Balaton Zoltánné 7535 Lad, Táncsics utca 9. szám alatti 

lakos –mint a 2719/19 helyrajzi számú ingatlan 1/2 arányban tulajdonosa, illetve 
kiskorú gyermekei után a másik 1/2 tulajdoni hányadra özvegyi jog jogosultja – 
kezdeményezésére a nagyatádi 2719/19 helyrajzi számú ingatlanra megkötött 
adás-vételi szerződés közös megegyezéssel történő felbontását, azaz az eredeti 
állapot helyreállítását az ingatlant terhelő végrehajtási joggal bejegyzett tartozás 
megfizetését követően jóváhagyja. 

 
5. A Képviselő-testület rögzíti, hogy önkormányzatunk a 3. pont szerinti szerződés 

felbontása kapcsán Balaton Zoltánné részére semmilyen vételárrészt és 
felmerülő költséget nem fizet, illetve kártérítési igénnyel nem lép fel Balaton 
Zoltánnéval szemben azért, mivel az ingatlant évekig nem tudta hasznosítani.  

 
6. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a szerződés felbontása 

kapcsán szükséges dokumentumok aláírására. 
 
Határidő: végrehajtási jog törlését követő 15 munkanap 
Felelős:   Ormai István polgármester  
 
 
12/B.) Előterjesztés a Nagyatád, Béke utcában lévő, nagyatádi 2719/19 helyrajzi számú 

ingatlan telekhatár-rendezés célú értékesítésére 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 12/B napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 12/B napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 14 igen szavazat 
mellett (egy képviselő nem szavazott)-  elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
139/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy az 1/2 

tulajdoni arányban Balaton Zoltánné, 1/2 arányban három kisgyermeke, Balaton 
Szimonetta, Balaton Zoltán és Balaton Bence tulajdonában álló – amelyre Balaton 
Zoltánnénak özvegyi joga van – Nagyatád, Béke utcában lévő, nagyatádi 2719/19 
helyrajzi számú ingatlanra 2004. április 14. napján megkötött adás-vételi szerződés 
felbontásra kerül a tulajdonos kérelmére. 
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2.  A Képviselő-testület a Nagyatád, Béke utcában lévő, nagyatádi 2719/19 helyrajzi 
számú – Balaton Zoltánnéval a területre megkötött adás-vételi szerződés 
felbontását követően – az önkormányzat tulajdonába visszakerülő ingatlant Piák 
Gyula és Piák Gyuláné Nagyatád, Béke utca 34. szám alatti ingatlan tulajdonosai 
részére telekhatár-rendezés címén – pályázati eljárás mellőzésével – történő 
értékesítésével egyetért tekintettel arra, hogy: 

- a telek előtt közterületen lévő 2 db szennyvízátemelő berendezés az ingatlan 
beépíthetőségét rontja, 

- a telekhez csatolása a hatályos helyi építési szabályzat előírásaival nem 
ütközik. 

 
3. A Képviselő-testület a nagyatádi 2719/19 helyrajzi számú terület vételárát 

négyzetméterenként 823.-Ft+ÁFA, összesen 576.100.-Ft+ÁFA, azaz 
Ötszázhetvenhatezer-egyszáz forint + ÁFA összegben állapítja meg azzal, hogy a 
fenti vételáron felül a vevőket terheli: 

- változási vázrajz elkészítése és annak költsége, 
- a telekalakítási eljárás során felmerülő valamennyi költség, 
- a telekkitűzés költsége,  
- a szerződéskötés költsége, amely a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 

15.000.- Ft. 
 
4. A nagyatádi 2719/19 helyrajzi számú ingatlant érintő szerződés felbontás aláírását 

követő 15 munkanapon belül a felek adás-vételi előszerződést kötnek. A végleges 
adás-vételi szerződés aláírására a telekalakítási határozat jogerőre emelkedését 
követő 15 munkanapon belül kerül sor. 

 
5. A vételár egyösszegű megfizetésére a végleges adás-vételi szerződés aláírásával 

egyidejűleg kerül sor. 
 
6. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az adás-vétellel 

kapcsolatban szükséges dokumentumok aláírására. 
 
Határidő: szerződésfelbontást követő 15 munkanap 
Felelős:   Ormai István polgármester 

 
 

13.) Előterjesztés a Rinyamenti Víziközmű Társulat részére irodahelyiség biztosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 13. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 13. napirend határozati javaslatát egyhangúlag  15 igen szavazat mellett 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
140/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
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1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rinyamenti Víziközmű 
Társulat részére, a kistérségi szennyvízprogram koordinálásához önálló irodát 
biztosít. 

 
2. A Képviselő-testület a Rinyamenti Víziközmű Társulat működéséhez az 

önkormányzat tulajdonában álló, nagyatádi 518/2 helyrajzi számú, Nagyatád, Baross 
Gábor utca 5/a. szám alatti épület földszintjén az üzletek és irodák közös használatú 
helyiségeinek a melléklet vázrajz szerinti 1. számú helyiségre jutó területrészével 
együtt összesen 26,77 m2 nagyságú helyiségre: 

- az önkormányzat vagyonának hasznosításról szóló 30/2008.  (IX. 01.) számú 
rendelet 38. § (6) bekezdés h. pontja alapján pályázati eljárás mellőzésével, 

- a Rinyamenti Víziközmű Társulatnak a kistérségi szennyvízberuházáshoz 
kapcsolódó irodai tevékenység elvégzéséhez, 

- a bérleti szerződés aláírásának napjától visszavonásig, 
- havi  20.000.-Ft+ÁFA (bérleti díj + rezsiköltségeket tartalmazó) térítés 

mellett 
 bérleti jogot biztosít azzal, hogy ez a bérleti díj csak 2010. évre vonatkozik, az 

minden év január 1. napjától a KSH által előző évre megállapított fogyasztóiár-
index mértékével emelkedik.   

 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a bérleti szerződés 

aláírására. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
14/A.) Beszámoló a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Tátrai Jenő elnök 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 14/A napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 14/A napirend határozati javaslatát egyhangúlag - 15 igen szavazat - 
mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
141/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottsága a 2010. június 23-i ülésén átruházott hatáskörben: 

- az építészeti és természeti értékek helyi védelméről szóló 45/2003. (XII. 19.) 
önkormányzati rendelet értelmében a Nagyatádi Evangélikus 
Leányegyházközségnek a Nagyatád 625/1 hrsz.-ú belterületi ingatlanon álló 
evangélikus templom felújítására 400.000,- azaz négyszázezer forint vissza nem 
térítendő támogatást nyújtására, 

- a nagyatádi 3/1 helyrajzi számú ingatlanon elhelyezkedő, az önkormányzat 
tulajdonában álló 17. számú tárolóra Fekete Gáborral a Nagyatád, Széchenyi tér 
10. 2/5. szám alatti lakás tulajdonosával megkötött bérleti szerződés 
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meghosszabbítására, 
 
- a Dél-dunántúli Regionális Államigazgatási Hivatallal (7400 Kaposvár, Csokonai 

utca 3.) a nagyatádi 844/11 helyrajzi számú, Nagyatád, Somogyszobi utca 15/2 
szám alatt lévő ingatlanon fekvő 4. számú, 19 m2 nagyságú garázs helyiségre 
megkötött – 2012. március 31. napjáig hatályos – bérleti szerződés közös 
megegyezéssel történő megszüntetésére 

hozott döntéseit jóváhagyja.  
 
 
14/B.) Beszámoló az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Boros Bálint elnök 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 14/B napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 14/B napirend határozati javaslatát egyhangúlag - 15 igen szavazat - 
mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
142/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Oktatási, Kulturális és 
Sport bizottság 2010. június 22-i ülésén hozott 29/2010. (VI. 22.) számú, a Hunor Íjász 
Egyesületet 100.000 Ft-tal való támogatásáról szóló határozatát jóváhagyja. 
 
 
15/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 15/A napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 15/A napirend határozati javaslatát egyhangúlag - 15 igen szavazat - 
mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
143/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
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15/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 
időben végzett tevékenységéről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda két ülés közötti beszámolóját kiegészíti azzal, hogy 
az elmúlt képviselő-testületi ülésen a képviselő-testület interpelláció során két feladatot 
határozott meg az iroda vezetője számára. Az irodavezető a feladatokat határidőre 
végrehajtotta, a Közútkezelő Kht-t írásban megkereste a Gyár utca útburkolat-javítási 
munkálatok elvégzése céljából, melynek az elvégzése meg is történt, valamint a Nagyatádi 
Rendőrkapitányságot is írásban megkereste, hogy fokozottan figyeljenek oda a városban 
biciklivel a járdán történő közlekedésre, ill. a gyorshajtásra.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A jogtanácsos egy hónapig szabadságon volt? 
 
Bakos József képviselő: 
Feltételezi, hogy szabadságon volt a jogtanácsos asszony, mert szintén nem látja  a két ülés 
közti tevékenységéről szóló beszámolóját.  
A jegyző asszonyt kérdezi, miért nem kaptak tájékoztatást a hónapok óta folyó munkaügyi 
perről, amely a hivatal és a hivatal dolgozója között áll fenn? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A jogtanácsos az előterjesztés elkészítésének a napjaiban a munkája miatt távol volt, ezért 
nem készült el az ő beszámolója. 
Nem folyik hónapok óta per a Polgármesteri Hivatal és a köztisztviselője között. E hét 
keddjén volt az első tárgyalás, melyről azt megelőző pénteken még nem lehetett volna 
beszámolni. 
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 15/B napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 15/B napirend határozati javaslatát 13 igen,- 1 nem szavazat és 1 
tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
144/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a Polgármesteri 
Hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
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16.) Interpellációk, kérdések 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
A Liget utca Északi oldalán esőzések során összegyűlik az esővíz, különösen a Csalogány sor 
és a Liget utca kereszteződésénél lévő első pár ház előtt. Kb. 50 méteres szakaszon ki kellene 
tisztítani az árokrészt. 
A Szabadság tér és a Csalogány sor találkozásánál, „a halasnál”, a vízelvezető árok mellett 
lévő járda dől bele az árokba és viszi magával az egyik ház kerítését is alappal együtt. Mit 
lehetne ott tenni?  
 
Ormai István polgármester:  
A költségvetésben egységesítésre és megemelésre került az árkok tisztítására készített 
pénzügyi előirányzat. Szakemberek véleményét figyelembe véve az őszi esőzések idejére 
elvégzik a munkát.  
A Szabadság tér járdaproblémáját a jövő héten megnézik a kollégák és megfogalmazzák, 
hogy milyen beavatkozás szükséges. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Dr. Novák János képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Az interpellációra adott választ Dr. Novák János képviselő és 14 igen szavazat, valamint 1 
tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja. 
 
Kovács Károly képviselő: 
A Szentkirályi utca ároktisztítását szeretné kérni, mert ott most is áll a víz, amely nagyobb 
esőzések esetén a telkekre is befolyhat.  
 
Ormai István polgármester:  
Melyik oldalon? 
 
Kovács Károly képviselő: 
Sajnos nem tudja, testületi ülés előtt kapta ezt az információt. 
 
Ormai István polgármester:  
A kollégák meg fogják nézni. 
A meder alját az összes problémás hely esetében kitisztítják, de az átereszek kitisztítása nélkül 
az egész semmit nem ér. Sajnos az a helyzet a kritikus utcák esetén, hogy több helyen is be 
vannak szakadva az átereszek. Ahol az átereszekből ki lehet szedni az iszapot, ott elvégzik a 
tisztítási munkát, de ahol be vannak szakadva, ott nem tudják vállalni a munkát, mert egyrészt 
az önkormányzatnak nincs rá pénze, másrészt felvetődik, hogy ez kinek a dolga lenne. A 
jelenlegi szabályok szerint az ingatlantulajdonosok dolga az áteresz karbantartása.  
A kollégák végigmennek az említett utcákon és megrendelik azokat a munkákat, amelyekhez 
külsős vállalkozó kell. Amit saját munkaerővel el lehet végezni, azokat a munkákat el fogják 
végeztetni. Így fognak eljárni a Szentkirályi utcában is.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Kovács Károly képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Az interpellációra adott választ Kovács Károly képviselő és 14 igen szavazat, valamint 1 
tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja. 
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Piri Attila képviselő: 
Megköszöni a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda kolléganőjének gyors intézkedését a 
Béke utcai ház vonatkozásában.  
Szeretné kérni, hogy amikor az iroda munkatársai felderítik, hogy a lakóházak átereszeinek ki 
nem tisztítottsága miatt áll a szomszédok előtt a víz, hathatósabban szólítsák fel a tulajdonost. 
Tudomása van arról, hogy több helyen egy vállrándítással elintézték a dolgot, mondván majd 
megcsinálja a Polgármesteri Hivatal. Ha egyszer a lakó kötelessége, legyenek hathatósabban 
felszólítva a mulasztók. 
Szeretné, ha az iroda jelezné a DRV felé, hogy a Béke utca végénél újra feljött a 
szennyvízgödör vize, a legutolsó ingatlan udvarában szennyvíz került a csapadékvízbe.  
A Táncsics utca északi és déli szakaszát a templom háta mögött a nagy fűzfáknál összeköti 
egy fedett árok, amely nagy esőzésnél a templom irányába visszavezeti a vizet és ott megáll. 
Van-e megoldás erre a problémára? 
 
Ormai István polgármester:  
Látszik, hogy mennyi vízelvezetéssel kapcsolatos probléma van. Nagyon komoly feladatot 
jelent, hogy ezek a problémák megoldódjanak. Szakmailag is jelentős kihívás, hogy jó 
megoldások legyenek. Az iroda munkatársai meg fogják keresni a képviselő urat ez ügyben és 
bekerül a programba ez a terület is.  
 
Greller Károly képviselő: 
A Munkácsi utca keleti oldalának a tisztítását kérte már a múltkor, a legutóbbi nagy esőzés 
után személyesen végigjárta a környéket, sok esetben nem vezették el az árkok az esővizet, 
ami befolyt néhány telekre is. Kérése, hogy ezen a területen is végezzék el az árkok tisztítását. 
 
Ormai István polgármester:  
Rendben.  
 
Greller Károly képviselő: 
Szabó Dezső u. 17. szám előtt ismét lesüllyedt az aknatető, ki kellene javítani.  
 
Ormai István polgármester:  
Milyen akna? 
 
Greller Károly képviselő: 
Gáz. Már kétszer kijavították. 
 
Ormai István polgármester:  
A munkatársak értesíteni fogják a szolgáltatót a problémáról. 
 
Batka Gyula, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Konfliktushelyzet adódott a lakosságnál, hogy néhány helyen elvégzik a járdajavításokat, 
máshol pedig nem. Az a kérése, hogy a Városgondnokság igazgatónője még egyszer járja 
végig a választókerületét és gondolja át újra, hogy melyik területet lehetne még kijavítani.  
 
Ormai István polgármester:  
Az igazgatónőnek megmutatja a képviselő úr az említett utcákat, állapodjanak meg, az eddigi 
szempontok alapján ítéljék meg a problémát és cselekedjen.  
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Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A Csokonai utcát, a Munkás utcának a családi házas övezetét és a Zrínyi utcát többször 
említette már. Ennél a három utcánál folyik össze az északi részről érkező víz. Lassan már 
nem lesz átfolyó keresztmetszet az árkokban, mert a sok eső miatt annyi hordalék került oda, 
hogy az átereszek is eltűnnek lassan, több mint félig már be vannak rakódva.  
Kéri, hogy a programban tervezett munkákat ezen a területen egy kicsit gyorsabban végezzék 
el, mert a kerteket is veszélyezteti az esővíz.  
A Malom árok és a Rinya között közvetlen a szalagkorlát mellett lévő fák nagyon meg 
vannak dőlve a 68-as főút felé.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
Már elvégezték a munkákat. 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Akkor ez az interpellációja tárgytalanná vált.  
 
Ormai István polgármester:  
A Tallián utca családi házas övezet nyugati oldalával egészítik ki a programot, ahol ugyanez a 
probléma. 
Az említett problémás területek tisztítása, javítása munkában, szervezésben és pénzben is 
nagyon nagy feladatot jelent. A kollégák bejárják a területeket, felmérik az állapotokat, 
összesítik az azonos jellegű feladatokat, ajánlatot tesznek és utána lehet csak nekiállni a 
munkáknak. A tervek szerint az őszi esőzések megkezdődéséig befejeződnek a munkák.  
Türelmet kér, mert a problémát egységesen kell kezelni, nem lehet szétszabdalni. Egy jó 
kivitelezővel egységes elvek, szempontok alapján gyorsan, ügyesen meg kell csináltatni a 
munkákat. 
 
Csendesné Murányi Ibolya képviselő: 
A múltkor már jelezte, hogy a Kiszely utcai társasháznál lévő kerítés ki van dőlve, nagyon 
rossz állapotban van. Az irodavezető úr azt a felvilágosítást adta, hogy megrendelték a 
kerítést. Most már a betámasztás is kevésnek bizonyul, szeretne határidőt kérni a tulajdonostól 
a munka elvégzésére.  
A Kiszely utca 4-6. számú társasházat kívülről fel szeretnék újítani. Mind az utca, mind az 
udvar felől vannak olyan fák, amelyek nagyon közel vannak a falhoz. A kivitelező javaslata, 
hogy ezeket valamilyen szinten meg kellene ritkítani, mert ha az esővíz ráfolyik a felújított 
falra, az gyorsan tönkre fog menni.  
A Hunyadi szobor körül lévő sövény nagy része el van halva, nagyon csúnya, ki kellene 
vágni. 
 
Ormai István polgármester:  
A Kiszely utcai fák ügyében intézkedtek, megrendelték a fák kivágását.    
A Hunyadi szobor környéki sövény ügyében az igazgatónő belátása szerint cselekedjen.  
A kerítés vonatkozásában határidőt nem mond. Mondhatna bármit, ha a tulajdonos nem 
csinálja meg. Az ő nevében nem vállal határidőt. Meg kell néznie, hogy írt-e neki felszólítást 
az iroda, utánajártak-e, stb. Írásban történő határidőszabással fel fogják szólítani a tulajdonost 
arra, hogy ezt a helyzetet szüntesse meg! A határidő július 15 lesz, a levelet a jövő hét első 
napjaiban elküldik számára, két hete lesz a munka elvégeztetésére.  
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Batka Gyula, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Értelmezése szerint átfogó program keretén belül fogják az árkok által okozott problémát 
megoldani. Nem szeretne kimaradni a programból. A Pozsonyi utcától az Eperjesi utcáig nagy 
esőzés esetén torlódik a víz. Kérése, hogy ezt a területet is nézzék meg a kollégák.  
 
Ormai István polgármester:   
Rendben. 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Kéri a Városgondnokság igazgatónőjét, hogy amennyiben a Greller képviselő úrral 
végigjárják Munkácsi utca keleti részét, az ottani járdák állapotát is vizsgálják meg. A nagy 
esőzések következtében a víz kimosta a földet a járdák alatt és felemelte.  
Kéri a Városgondnokságtól, hogy a város területén lévő idősebb, korhadtabb fák veszélyessé 
vált ágait távolítsák el, valamint lakossági kérések esetén is segítsenek, mert veszélyessé vált 
néhány.  
Köszöni, hogy a Munkácsi és Kolozsvári utca sarkán áthelyezésre került a szelektív 
hulladékgyűjtő.  
 
Ormai István polgármester:  
Kéri a képviselő urat, hogy az igazgatónőnek ülés után mondja el a konkrétumokat. 
 
145/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 

A Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetőjét: 
 
- Vizsgáltassa meg a Szabadság téri járda állapotát és tegyen javaslatot, hogy 

milyen beavatkozás szükséges a probléma megoldása érdekében.  
 
Határidő: 2010. augusztus 30. 
Felelős:  Svégel Gábor irodavezető 

 
- Végezzék el a vízelvezetési problémákkal rendelkező utcák bejárását, rendelje el 

az árkok – Városgondnokság által elvégezhető – kitisztíttatását, valamint a 
további munkák elvégzésére kérjen árajánlatot külsős vállalkozóktól.  
 

 Határidő: 2010. szeptember 30. 
Felelős:  Svégel Gábor irodavezető 

 
 
17.) Egyebek 
 
Ormai István polgármester:  
Az ülés előtt kiosztásra került egy 17-es sorszámmal ellátott határozati javaslat. 
A képviselő-testület 25/2010. (II. 11.) számú határozatával döntött arról, hogy a Nagyatádi 
Óvoda, Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai 
Szakszolgálat szervezeti keretét és tevékenységi körét július 1-től kibővíti a Somogy Megyei 
Önkormányzat Éltes Mátyás Általános Iskolája, Egységes Pedagógiai Szakszolgálata és 
Nevelési Tanácsadója, nevelési tanácsadói intézményegységével és szakszolgálati 
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feladataival. A Megyei Önkormányzat augusztus 15-i határidőről hozta meg a döntését. A 
kettő szinkronba hozása érdekében a július 1-i dátumot augusztus 15-re szükséges módosítani. 
Kérése, hogy a módosítást fogadja el a testület.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 17. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 17. napirend határozati javaslatát egyhangúlag - 15 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
146/2010. (VI. 24.) számú határozat: 
 
I. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 25/2010. (II. 11.) számú 

határozatának 1. pontját az alábbiak szerint módosítja: 
 

1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Óvoda, 
Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai 
Szakszolgálat szervezeti keretét és tevékenységi körét 2010. augusztus 15-től 
kibővíti a Somogy Megyei Önkormányzat Éltes Mátyás Általános Iskolája, 
Egységes Pedagógiai Szakszolgálata és Nevelési Tanácsadója, nevelési tanácsadói 
intézményegységével és szakszolgálati feladataival.  

 
A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt és az intézmény főigazgatóját az intézményi 
átszervezés lebonyolításából adódó feladatok elvégzésére. 

 
II. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 25/2010. (II. 11.) számú 

határozatának 2-4. pontjaiban meghatározott határidőt 2010. július 1-jéről 2010. 
augusztus 15-ére módosítja. 
 

Határidő: 2010. augusztus 15. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
 
Dr. Ludas László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az önkormányzati intézmények választások időszakában valamiféle eljárási rend szerint 
szokták biztosítani az induló képviselők, pártok, egyesületek számára az intézmény 
használatának lehetőségét és annak térítési módját, díját. Az a kérése, hogy erre vonatkozóan 
készüljön egy tájékoztatás, amely legyen közzétéve és ezek a nyilvános instrukciók az érintett 
intézmények vezetői részére legyenek megküldve.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A képviselő-testület a február 11-i testületi ülésen elfogadott 31/2010. (II. 11.) határozata a 
következőképpen szól:  
„Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az 
országgyűlési képviselők, valamint a kisebbségi és a helyi önkormányzati képviselők és 
polgármesterek választásának kampány időszaka alatt az önkormányzat fenntartásában levő 
intézmények helyiségeit a jelölő szervezetek, jelöltek egy alkalommal, térítésmentesen 
programjaik ismertetésére, választói gyűlések tartására igénybe vehessék.  
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A jelölő szervezeteknek és a jelölteknek a rendezvények tervezett időpontját a jegyzővel és az 
intézmény vezetőjével egyeztetni kell. Az intézmény vezetője által elfogadott időpontban - az 
intézmény tevékenységeinek, programjainak zavarása nélkül - lehet a rendezvényt megtartani. 
Határidő:  2010. február 20. 
Felelős:  a határozat közléséért: Dr. Kovács Ildikó jegyző” 
A döntésről értesítették az intézmények vezetői, most nyilván egy újabb értesítést fognak 
kapni. A kampány időszaka várhatóan a választás kitűzése előtt 60 nappal kezdődik el. A 
kampány időszakában lehet igénybe venni az intézményhasználati lehetőséget. Az 
intézmények vezetői nyilván tudják úgy kezelni a kérdést, hogy több igénybevétel esetén is 
minden jelöltnek és jelölt szervezetnek csak egy alkalom térítésmentes.  
 
Dr. Ludas László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Elfogadja a választ. 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A sajtóból értesült arról, hogy van olyan város, aki az árvízkárosultak javára felajánlotta az 
augusztus 20-i tűzijáték költségét. Nagyon szimpatikusnak tartotta ezt a megnyilvánulást, 
javasolná megfontolásra a képviselő-testületnek, hogy az augusztus 20-i tűzijáték költségét 
Nagyatád is ajánlja fel. A tűzijáték élménye nélkülözhető, viszont a rá fordított összeg sokkal 
hasznosabb lenne az árvízkárosultak számára. 
Kéri, hogy a testület gondolja végig a javaslatot és támogassa az indítványát.  
 
Ormai István polgármester:  
Ne legyen tűzijáték? A tűzijáték szponzorok felajánlásából szokott létrejönni, ezért kicsit 
bonyolult a kérés. Az értékét fel lehet ajánlani, eddig a tűzijátékra kért az önkormányzat 
szponzoroktól támogatást, amennyiben nem lesz tűzijáték, nem lehet rá kérni. Az értéke kb. 
500.000 Ft. Ne legyen és ezt az összeget adományozza a város, vagy legyen és adjon 
támogatást? Ez a kérdés. Az elgondolás nagyon jó, csak nem biztos, hogy ebben a formában 
lehetséges.  
Időben is távoli még az augusztus 20-a, addig előkészítik a javaslatot, végiggondolják, hogy 
hogyan lehet eleget tenni annak, hogy az önkormányzat támogatást ajánljon fel és annak, 
hogy a lebonyolítása is megfelelő legyen, valamint tűzijáték is legyen.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Az Országgyűlés elfogadta a csökkentett választókerületes variációt. Lehet-e már tudni azt, 
hogy Nagyatádon a 10 választókörzetből a 8 körzet hol lesz?  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az erről rendelkező törvény két hete kihirdetésre került. A jövő héten el fog készülni a 
körzetbeosztás, melyet közzé fog tenni az önkormányzat a Városi Televízióban és a 
Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, valamint a honlapon is.  
 
Bakos József képviselő: 
Miért bontották fel a Mártírok utcájának úttestét, mi készül ott?  
 
Ormai István polgármester:  
Tönkrement a gázvezeték, az E.ON Gázszolgáltató végzi ott a munkát, melyhez hosszas 
egyeztetéseket követően járult hozzá az önkormányzat. A Széchenyi téri bejárót követően 
több helyen is szivárog a gáz. Az önkormányzat nem egyezett bele abba, hogy a szolgáltató 
felvágja az úttestet és aztán valahogyan majd helyreállítja. A szolgáltató ezt elfogadta, de 
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közölte, hogy abban a pillanatban, ahogy tényleges gázszivárgást észlelnek valahol, ott 
minden további nélkül felbontják és minden esetben helyreállítják az úttestet. Ezek után 
abban állapodtak meg, hogy egy teljes értékű sávos helyreállítást követően teljes szélességben 
új burkolatot fog kapni az utca.  
 
 
Piri Attila képviselő: 
Az erdélyi utazása során azt tapasztalta, hogy az összes székely-magyar faluban a legkisebb 
településeken is dobozok vannak kitéve és a szegénységben a magyarországi árvízkárosultak 
számára adományokat gyűjtenek. Volt olyan falu, ahol büszkén mesélték, hogy már majdnem 
100.000 Ft-nyi adományt tudtak összegyűjteni.  
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Ma például már nem tudta megközelíteni a Mártírok utcai munkahelyét, mert az utcát 
lezárták. Kéri, hogy úgy folyjon a javítás, hogy közlekedni lehessen még mellette autóval.  
 
Ormai István polgármester:  
Az említett hozzájárulásban kifejezetten, külön pontban szerepeltetésre került, hogy az 
egyirányú utcában biztosítani kell az utcában való áthajtásnak a lehetőségét a munkálatok 
alatt is. A jegyző asszony fel fogja hívni a közterület-felügyelők és az illetékes munkatárs 
figyelmét arra, hogy szerezzenek érvényt a kötelmeknek. 
Hihetetlenül sok nehézség adódik abból, hogy az önkormányzat kiadja a közterület-felbontási 
hozzájárulást a kikötésekkel. Ezt aláírja a kivitelező, majd a „kiscsákány brigád” megérkezik 
valahonnét és nekiállnak dolgozni. Emiatt munkák kerültek már leállításra, sajnos sok esetben 
közel sem azt csinálják, amiben megállapodtak. Döntően az E.ON megrendelései esetében 
szokott ez előfordulni, de most már a DRV is bont, a Bercsényi utcában három hete 
felbontotta a közterületet és azóta úgy van.  
Az önkormányzat szigorúan behajtja az érvényét, a Széchenyi téri bontást követő, az Aradi-
Kossuth utca átkötőjét követő felbontások helyreállítási munkálatai is jól sikerültek.  
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Az egyirányú utca bal oldalán parkolnak az autók, az utca másik oldalát pedig felvágták. Ha 
ki is ássák, oda teherautóval kizárt dolog, hogy be lehet menni. Több vállalkozónak van ott 
boltja, ahová teherautóval szállítanak árut. Meg kell oldani, hogy az áruszállítás 
megtörténhessen. A parkolást kellene a másik oldalon megtiltani, vagy valamit intézkedni 
kellene, de gyorsan, mert holnap el fogják kezdeni az aszfalt feltörését.  
 
Ormai István polgármester:  
Jegyző asszony intézkedni fog! 
 
 
Ormai István polgármester:  
Bejelenti, hogy július 13-28-ig szabadságát tölti.  
A várost az a megtiszteltetés érte, hogy a német testvérvárosból, Nussloch-ból küldöttség 
érkezik, július 1-4-ig lesznek Nagyatádon. Tisztelettel meghívja a képviselőket, a végleges 
programot hétfőn fogják megkapni, bejelölésre kerülnek majd azok az események, ahol 
alkalom lesz a találkozásra. Önkormányzati képviselők és a polgármester is érkezik, az 
utazást, az itt tartózkodást saját költségükre fizetik. A kérése az, hogy ahová csak tudnak, 
legyenek szívesek elmenni a képviselők.  
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Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1800 órakor 
bezárja. 
 

 
K.m.f. 
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